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I M P O RTA N T
Aquest setmanari no accepta com a seues les 
opinions expressades pels col·laboradors, 
que tenen l’exclusiva responsabilitat del 
text publicat amb la seua firma, ni es fa 
responsable de l’autenticitat de la publicitat. 
Les col·laboracions ens poden fer arribar 
per correu electrònic a diariet@vinaros.es i 
no podran sobrepassar les 25 línies en Times 
New Roman (cp.12), excepte en el cas de 
partits polítics amb representació municipal 
que tenen assignat un espai fix. En l’original, 
hi haurà de constar la firma i figurar el nom, 
cognoms, domicili, telèfon, fotocòpia del 
DNI de l’autor, o bé, en el cas d’entitats, del 
representant responsable. No s’admetran 
pseudònims. La direcció no es compromet 
a publicar les col·laboracions que arriben 
després del dimarts a les 13 hores.

En escrits que requerisquen resposta sols 
s’admetrà un torn de rèplica.

VinaròsE L  D I A R I E T

X.Flores/Redacció

Som a les portes del 2025. Quan està previst que 
s’aprove el nou pressupost municipal?
El més prompte possible. El pressupost de 2025 és 
fonamental per al desenvolupament dels principals 
projectes de la legislatura i per això estem fent un 
esforç important per tal d’elaborar un pressupost 
municipal realista però al mateix temps ambiciós per 
a fer realitat tot allò que necessiten els vinarossencs.
No volem un pressupost, volem el millor pressupost 
i totes les regidories estan implicades en presentar 
les seues propostes que després cal unir en un 
document que face que Vinaròs avance de forma 
destacada en totes els àmbits i sectors.
 
Com serà a grans trets? Quines seran les 
inversions més importants?
Serà un pressupost que reafirmarà el camí de 
canvi i futur que necessita Vinaròs. No només 
perquè inclourà aquelles infraestructures de les 
que se parla des de fa anys  sinó perquè suposarà 
consolidar aquelles polítiques que hem començat a 
desenvolupar durant 2024.
El govern municipal té unes prioritats per a 
la legislatura i el pressupost per a l’any 2025 
contemplarà estes inversions. Estem parlant del nou 
pavelló poliesportiu del que ja s’està redactant el 
projecte bàsic i d’execució; també de la remodelació 
de la plaça Primer de Maig que també està en fase 
de redacció de projecte i del nou auditori que tenim 
en fase de licitació.
El pressupost 2025 també inclourà la renovació de 
l’Avinguda de la Llibertat, del carrer Sant Pasqual i 
Remei, de la plaça Sant Andreu, del carrer Arxipreste 
Bono i del carrer Sant Josep.

Un any després, se sent satisfeta de la feina feta 
per l’equip de govern?
Molt. Crec que en un any hem aconseguit avançar 
en tots aquells temes que van motivar el canvi 
de govern. L’any 2024 ha estat un temps de 
treball intern, de fer feina que no és visible per al 
ciutadà però que és imprescindible per a què se 
materialitzen els projectes que tenim fixats.
Som tres partits diferents però que estem units 
perquè ens volem fer un Vinaròs millor, amb millors 
serveis i més infraestructures de tot tipus. El diàleg 
permanent entre tots els membres del govern 
municipal fa que sempre s’acabe trobant la millor 
solució per a cadascun dels problemes que van 
sortint i això se veu reflexat en les iniciatives que 
hem anat implantant en el dia a dia del nostre poble.

Quan comencen les esperades obres de reforma 
de l’IES José Vilaplana?
Durant el primer semestre de 2025 començaran les 
obres d’ampliació i reforma de l’IES José Vilaplana. 
En estos moments està en fase de licitació, s’han 
presentat 3 empreses i els tècnics municipals estan 
fent les valoracions tècniques i econòmiques per a 
escollir l’empresa que portarà a terme l’obra.
Vull recordar que és una obra de 16 milions 
d’euros, inclosa en el pla Edificant de la Generalitat 
Valenciana i que portava un retràs considerable 
amb múltiples promeses incomplides. Des de la 
nostra arribada al govern municipal vam tindre clar 
que calia impulsar esta obra i així vam traslladar-
ho a la comunitat educativa del Vilaplana. Els vam 
dir que després de l’estiu licitaríem l’obra i ho hem 
complit.
 

Maria Dolores Miralles Mir, alcaldessa de Vinaròs

“Al 2025 els vinarossencs començaran 
a veure els fruits del nostre treball”

L’any 2024 ha conclòs amb dos bones notícies per a Vinaròs: la licitació del nou Centre de 
Salut i de la defensa del port amb la millora del dic de Llevant. Però hi ha altres projectes 
molt importants amb els tràmits en marxa.  El nou poliesportiu, l’auditori municipal, la 
remodelació de l’avinguda Llibertat, les obres de l’IES Vilaplana o les de la plaça de Sant 
Andreu i la plaça Primer de Maig són prioritats per a l’equip de govern. L’alcaldessa, Maria 
Dolores Miralles, assegura que ha sigut un 2024 de feina callada, però intensa i que, a partir 
d’ara els vinarossencs començaran a apreciar els canvis gràcies a aquest treball.
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Han licitat la redacció d’un nou auditori. On 
tenen previst fer-lo i en quines característiques?
La ubicació del nou auditori està definida des de 
fa molts anys, en l’encreuament de l’avinguda 
Jaume I i avinguda Tarragona. El que feia falta 
era un govern que assumís de veritat i amb 
responsabilitat la falta d’infraestructures culturals 
i tingués ganes de posar una solució real i factible 
a esta situació.
Hem licitat un projecte d’auditori viable 
econòmicament i que done resposta a les entitats 
culturals que l’utilitzaran i a la programació cultural 
que realitza l’Ajuntament de Vinaròs.
 
També han adjudicat la redacció del projecte 
del nou pavelló poliesportiu…
El projecte del nou pavelló poliesportiu està ja 
redactant-se. La falta d’instal·lacions esportives a 
Vinaròs era i és escandalosa, els clubs han crescut 
en esportistes, han aparegut nous clubs que 
necessiten espai i la inacció de governs anteriors 
els condemnava a no poder créixer.
Si tot va com esperem abans d’acabar l’any 2025 
les obres del nou pavelló estaran en marxa i 
això representarà noves oportunitats per als 
clubs, millors condicions d’entrenament per als 
esportistes i demostrar a tots ells que quan un 
govern municipal vol es poden fer realitat.
En matèria esportiva en este 2024 s’ha batut un 
rècord d’inversió en millores i actuacions en totes 
les instal·lacions esportives municipals, s’està 
redactant el projecte del camp de tir que també 
serà una realitat en el proper 2025 i seguirem 
apostant per l’esport com a una peça clau del futur 
de Vinaròs.

La remodelació de la Plaça Primer de Maig és 
una altra de les seues prioritats segons han 
dit. En quin punt de tramitació es troba i quan 
podria començar aquesta remodelació?
Acabem d’adjudicar la redacció del projecte bàsic 
i d’execució. En pocs mesos tindrem el projecte 
damunt la taula que farà que una zona del 
centre urbà que porta molts anys en una situació 
millorable se convertixca en un espai modern 
per a que el disfruten tant veïns com la resta de 
vinarossencs.

La millora en la plaça Primer de Maig no és 
una actuació aïllada. En este 2025, i gràcies a 
una subvenció de la Diputació anem també a 
millorar el tram del carrer Arxipreste Bono des de 
l’avinguda del País Valencià fins a la plaça Primer 
de Maig i també, amb una subvenció del govern 
central, remodelarem el carrer Sant Josep i, a més 
a més, cal sumar el treball que estem fent en el PAI 
de la Torre Ballester. Totes estes actuacions faran 
que canvie per complet una gran part del casc 
urbà, dignificant-lo i fent que siga una referència 
de Vinaròs.
 
Hi ha altres obres pendents, com les de 
l’avinguda Llibertat o concloure la reforma de 
la plaça de Sant Andreu. Podran començar este 
2025?
Sí. Durant l’any 2024 vam traure a licitació la 
redacció del projecte de l’avinguda Llibertat i ara 
ja s’està en fase d’adjudicació de les obres d’esta 
artèria principal de la nostra ciutat. Les obres 
tindran una durada aproximada de vuit mesos per 
lo que si tot va bé quan acabe l’any 2025 les obres 
podrien estar finalitzades.
La plaça Sant Andreu ja té l’execució d’obra 
adjudicada per lo que l’empresa començarà les 
obres en els propers dies. Voldria aprofitar per a 
recordar que l’anterior govern municipal va aixecar 
la plaça amb una subvenció de la Diputació però 
per falta de pressupost municipal no va continuar 
l’obra, deixant la plaça empantanada. Nosaltres 
vam aprovar el pressupost municipal 2024 dotant 
amb més de 270.000 euros les obres de la plaça, 
i ara ja la tenim adjudicada, amb el que donarem 
una solució definitiva a tots aquells veïns. 
 
Per fi ha sortit a licitació el segon centre de salut
Des del primer minut en que vam accedir al govern 
municipal vam obrir un canal de comunicació amb 
la Conselleria de Sanitat per tal de fer seguiment 
d’esta infraestructura fonamental per a Vinaròs.
En el mes de maig d’enguany la Conselleria va 
aprovar el projecte d’execució i va iniciar-se el 
procés de redacció dels plecs que, finalment i a 
pesar del xicotet retràs provocat per la DANA, van 
publicar-se la setmana pasada. Ara podem dir als 
vinarossencs que al 2025 començaran les obres 

del segon centre de salut amb una inversió que 
supera els 9 milions d’euros. 
 
Perquè sortir-se’n de la Taula del Sénia sense 
negociar l’aportació o altres possibilitats de 
col·laboració amb esta Mancomunitat?
En la vida les coses evolucionen, i allò que fa 20 
anys era útil i podia tenir un sentit en el pas del 
temps ha deixat de ser-ho per al nostre poble. 
Si preguntem a qualsevol vinarossenc quina 
actuació de la Taula del Sénia recorda al nostre 
poble en els últims 10 anys ningú li dirà res perquè 
no la hi ha i durant este temps l’Ajuntament de 
Vinaròs ha destinat més de 150.000 euros a esta 
Mancomunitat. 
 
Durant aquest any, són molt comptades les 
ocasions que han sortit públicament per 
explicar la seua gestió en temes importants als 
mitjans de comunicació. Perquè?
Som un govern que preferim treballar a anunciar. 
Els vinarossencs van tindre en els vuit anys 
anteriors centenars de rodes de premsa del 
govern municipal però la realitat és que tenim les 
mateixes infraestructures i serveis que l’any 2015. 
Quan vam assumir la responsabilitat de canviar 
les coses teníem clar que Vinaròs necessita fets 
i no paraules i promeses que només servixen 
per a crear falses il·lusions. En pocs mesos els 
vinarossencs començaran a veure els canvis fruit 
del nostre treball i esta és la meta que tenim en 
el govern actual, fer que els vinarossencs disfruten 
dels projectes que necessiten no en rodes de 
premsa sinó en la vida real.

Què desitja als vinarossencs per al 2025?
En primer lloc salut, fonamental per a poder 
afrontar els altres reptes diaris. Desitjo que 
tinguem treball per a després poder disfrutar de la 
festa. Espero que l’any 2025 siga un temps on cada 
vinarossenc tinga l’oportunitat de complir els seus 
somnis al costat de la família i els amics.
Els vinarossencs poden estar segurs que des de 
l’Ajuntament de Vinaròs ens esforçarem cada dia 
per tal de fer-los la vida més fàcil, en un Vinaròs 
amb millors serveis i amb noves infraestructures. 
Bon Nadal i feliç 2025.

El projecte del nou 
pavelló poliesportiu 
està ja redactant-se. 

La falta d’instal·lacions 
esportives a Vinaròs era i 

és escandalosa

Al 2025 començaran 
les obres d’ampliació 
i reforma de l’IES José 

Vilaplana i les del 
segon centre de salut

El nou pressupost 
reafirmarà el camí 

de canvi i futur 
que necessita 

Vinaròs

Al 2025, també millorarem 
el tram del carrer Arxipreste 
Bono des de l’avinguda del 
País Valencià fins a la plaça 

Primer de Maig i remodelarem 
el carrer Sant Josep

“ “ “ “
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L’alcaldessa, María Dolores Miralles, acompanyada pel vicealcalde, Juan Amat i el 
tinent d’alcalde, Josué Brito, ha comparegut davant els mitjans de comunicació per a 
anunciar que la Generalitat Valenciana ha tret a licitació les obres de construcció del 
segon centre de salut per un import de 9,1 milions d’euros.
Miralles ha indicat que “des del primer minut el nou equip de govern ha treballat 
de manera incansable i acurada per a aconseguir que el segon centre de salut puga 
ser una realitat, un projecte que es posarà en marxa després de vuit anys d’anuncis i 
promeses incomplertes. En el seu moment vaig apostar per l’aliança amb PP i VOX i 
ara es demostra que no ens equivoquem”. 
Per la seua banda, Amat comentava que “aquest equip de govern ha estat capaç 
d’establir un canal de comunicació constant i eficaç amb la Generalitat, que ha 
permès atendre demandes històriques com la construcció del segon centre de 
salut. A Vinaròs ara se li té en compte a València i això és fruit d’un treball ben fet i 
reivindicatiu desenvolupat des de l’Ajuntament”. 
D’altra banda, Brito també feia una valoració positiva de la licitació de les obres, 
assenyalant que després de molts d’anys d’espera per fi es podrà millorar l’assistència 
sanitària a Vinaròs, gràcies a un govern de canvi. En aquest sentit, remarcava que 

L’Ajuntament anuncia que el segon centre de salut 
s’iniciarà durant el 2025

La Generalitat Valenciana ha tret a licitació les obres per import de 9,1 milions d’euros

“des de l’equip de govern no ens quedarem de braços plegats 
i continuarem amb el constant diàleg amb la Generalitat per 
a garantir la construcció del segon centre de salut, així com 
que es dote de tot el personal necessari per a oferir un servei 
de qualitat”.

La Regidoria de Turisme, 
encapçalada per Mercedes 
García, ha fet entrega dels 
premis a les millors creacions de 
les jornades gastronòmiques 
de Vinaròs de Tapa en Tapa 
celebrades del 13 al 29 de 
setembre. El concurs s’ha 
realitzat amb les valoracions 
dels comensals, que almenys, 
van degustar sis de les tapes. 
Durant l’entrega dels guardons 
la regidora García agraïa la 
participació dels establiments 
que una vegada més han 
fet possible la celebració de 
Vinaròs de Tapa en Tapa. Pel 
que fa als guardons, el primer 
premi, amb el 18,3% dels vots, 
ha sigut per a l’establiment 
La Peineta amb la tapa “Un 
dònut especial”. El segon 
premi, amb el 13,3% de les 
votacions, ha sigut pel El Poal 
amb la proposta “Cristal·litzat 
amb tàrtar de polp i esferes de 
tinta de calamar”, mentre que 
el tercer guardó amb el 11,7% 
dels vots ha sigut per a Rafa 
Bar amb la tapa “Terra i mar”.
La regidora García felicitava 
els guardonats i destacava 
que “Vinaròs de Tapa en Tapa 
és una bona oportunitat per 
allargar la temporada turística, 
a més de ser un aparador 
per a gaudir de l’excel·lent 
gastronomia que ofereix el 
municipi”.

Turisme fa entrega dels premis a les millors propostes 
de ‘Vinaròs Tapa en Tapa’
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El col·legi de l’Assumpció acollirà els dies 27, 28, 29 i 30 de desembre una nova edició 
del Parc de Nadal amb el lema “Nadal emocionat”, amb activitats d’oci per als xiquets i 
xiquetes des dels 0 fins als 16 anys, perquè puguen gaudir d’una programació variada, 
amb manualitats, cuina, esports, espectacles de màgia, representacions teatrals i fins i 
tot tallers tecnològics.
El regidor de Família, Infància i Joventut, Juanfran Calvo, ha indicat que s’oferirà una 
agenda per a tots els públics que inclourà l’arribada del patge reial, campanades 
infantils per a donar la benvinguda al nou any, un photocall nadalenc per a fer-se fotos 
i una exposició de pessebres. Calvo assenyalava que “des de l’equip de govern hem 
treballat per oferir una gran programació nadalenca, amb l’impuls del Parc de Nadal 
perquè torne a ser una referent de diversió per a tota la família”.
Per la seua banda, la tècnica de Joventut, Mireia Guardino, comentava que les activitats 
s’oferiran en horari de matí de 10:30h a 13:30h i de vesprades de 16:30h a 19:30h. Segons 
detallava el Parc de Nadal es dividirà en cinc espais amb activitats adreçades per als 
xiquets segons la seua franja d’edat, des dels 0 fins als 16 anys. 
El responsable de l’empresa OCA Grup, Fito Sales, indicava que una de les novetats més 
destacades serà l’exposició de pessebres elaborats per part de José Gellida. Segons 
detallava “es tracta de muntatges fets a través de la tècnica biograma, amb més de 70 
anys d’antiguitat, una bona oportunitat per a poder veure uns betlems únics, gràcies a la 
feina de Gellida”. D’altra banda, comentava que el Parc de Nadal tindrà com a eix central 
les emocions i comptarà amb la presència dels personatges Tremolí i Saltarí, entre altres, 
perquè els xiquets puguen interactuar amb ells. 

Per acabar, Calvo convidava a tots els veïns a apropar-
se al col·legi de l’Assumpció per gaudir del Parc de Nadal 
i aprofitava per a desitjar unes bones festes a tota la 
ciutadania.

La maquinària de la Diputació de Castelló continua 
en les tasques de reparació dels camins rurals que 
van patir danys durant la DANA. Recordem que el 
passat mes de novembre es van realitzar actuacions 
al camí d’Aiguadoliva i als vials de l’ermita, mentre 
que aquesta setmana les feines se centraran en els 
camins de la partida de Soterranyes.
El regidor d’Agricultura, Agustín Molinero, ha indicat 
que per part de l’Ajuntament també s’han realitzat 

treballs de reparació en diversos trams afectats del 
camí Melilles i també al vial que transcorre de forma 
paral·lela al barranc de la Barbiguera, que va patir 
importants danys per les riuades. Segons comentava 
Molinero aquestes feines s’afegiran a les que ja s’han 
executat als camins de Xivert, Rossell, Mas d’Anglés, 
camí Vell d’Alcanar i Planes. Per acabar, anunciava 
que properament també s’actuarà al Pont de les 
Caixetes i a altres vials.

Vinaròs oferirà una nova edició del Parc de Nadal
La Regidoria 

d’Infància, 
Joventut i 
Família ha 
recuperat 

aquesta activitat 
nadalenca per 

oferir oci i 
entreteniment 
per a tots els 

públics

La Diputació continua amb les feines de reparació 
dels camins afectats per la DANA
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El regidor de Família, Infància i Joventut, Juanfran Calvo, ha assistit 
aquest cap de setmana al XII Congrés Europeu de Famílies Nombroses 
que s’ha celebrat al municipi de Creixell. Cal destacar que des del mes 
de juny Vinaròs forma part de la Xarxa Family-Friendly, una entitat 
amb l’objectiu de promoure les ciutats que treballen en l’aplicació de 
polítiques familiars de qualitat, a més de fomentar també l’intercanvi 
d’experiències entre els municipis per a millorar aquestes polítiques.
El congrés va tenir com a eix central “Ciutats acollidores, per una Europa 
solidària”, sota el qual es van exposar bones pràctiques de municipis 
europeus, així com de la societat civil i conferències d’experts.Calvo 
ha indicat que “gràcies a formar de l’European Network of Family-
Friendly Municipalities podem conèixer quines són les línies de treball 
que es té previst seguir des d’Europa amb antelació a la posada en 
marxa”. En aquest sentit, comentava que “l’objectiu és treballar de 
manera conjunta amb la resta de ciutats que formen part d’aquesta 

Vinaròs participa en el XII Congrés 
Europeu de Famílies Nombroses

La Regidoria de Medi Ambient, encapçalada per Agustín Molinero, ha fet la 
renovació dels cartells del Jardí de Sòl de Riu. En concret, ha canviat el que 
hi ha al final de la sendera, que es trobava molt deteriorat, a més de renovar 
el vinil de protecció del cartell de l’entrada. Aquesta feina ha suposat una 
inversió de 2.230€, dels quals 922€ han estat subvencionats per la Diputació 
de Castelló. Molinero ha indicat que la renovació dels cartells s’ha fet seguint 
els criteris de l’Associació d’Educació Ambiental i del Consumidor, ADEAC, 
fonamental per a poder participar en el programa de Senderes Blaves. 
Molinero comentava que és important mantenir els cartells en bones 
condicions per oferir un millor aspecte de la zona i sobretot perquè els 
senderistes es puguen informar de quina és la flora i fauna autòctona del 
mediterrani.  D’altra banda, el regidor anunciava que “des de l’Ajuntament 
tornarem a presentar la candidatura per a renovar la distinció de qualitat de 
Sendera Blava, d’un recorregut que transcorre pel final de la Costa Nord en 
un paratge verge”.

Medi Ambient renova els cartells 
informatius del Jardí de Sòl de Riu

Les feines han comptat amb una subvenció de la 
Diputació de Castelló i amb l’aprovació de l’Associació 

d’Educació Ambiental i del Consumidor, ADEAC

Els desitja Bones Festes!

Plaça de Sant Agustí, 6 - Vinaròs - 964 45 04 93

xarxa, oferint una 
política comú a tota 
Europa, però a més, 
des d’una posició 
privilegiada en la 
presa de decisions.”
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Pl. Constitució, 4 - Vinaròs  964 45 44 12
C/ Tarragona, 45 - La Sénia  649 82 37 81

www.adeidiomes.com

L’Ajuntament de Vinaròs continuarà apostant per la innovació gràcies a 
la renovació del cofinançament de l’Agent Local d’Innovació. Aquesta 
figura, clau per a l’impuls de projectes innovadors, compta amb el suport 
del Ministeri de Ciència i Innovació, que ha publicat en el Butlletí Oficial 
de l’Estat (BOE) el Reial decret que regula les subvencions destinades als 
municipis membres de la Xarxa Innpulso.
Vinaròs, reconegut com a Ciutat de la Ciència i la Innovació des de 2021, es 
beneficia d’un cofinançament del 75% del cost d’aquesta figura, assumint 
l’Ajuntament el 25% restant. Enguany, com a novetat, la concessió de les 
ajudes s’ha realitzat per concurrència competitiva, i de les 90 ciutats que 
formen part de la Xarxa Innpulso, només 63 han resultat beneficiàries. En el 
cas de Vinaròs la subvenció aconseguida és de 37.500€.
El regidor d’Hisenda, Lluís Gandia, ha destacat la importància d’aquesta 
subvenció, que segons indicava “ens permet incorporar capital humà que 
ajude a impulsar i dinamitzar projectes locals innovadors, tant a nivell 
d’administració local com els plantejats a instàncies del teixit social i 
empresarial”. D’altra banda, afegia que “com a Ajuntament, en la mesura de 
les nostres competències i possibilitats, tenim l’obligació d’oferir recursos a 
les iniciatives locals que redunden en el benestar dels nostres veïns”.
Àmbits d’actuació de l’Agent Local d’Innovació
El treball de l’Agent Local d’Innovació abastarà diversos àmbits, començant 
per la millora dels serveis públics i el medi ambient, amb iniciatives 
destinades a optimitzar la sostenibilitat i l’eficiència en la gestió de recursos. 
A més, es desenvoluparan projectes per a fomentar l’activitat econòmica i 
empresarial, contribuint al creixement del teixit productiu local.
Una altra línia d’actuació serà l’optimització de l’organització interna de 
les entitats locals, amb l’objectiu d’agilitzar processos i millorar l’eficiència 
administrativa. Finalment, s’impulsaran projectes de Compra Pública 
d’Innovació, promovent solucions noves que donen resposta a les 
necessitats de la ciutadania.
Gandia també ha subratllat altres objectius prioritaris de l’equip de govern, 
com “humanitzar i millorar la relació de l’Ajuntament amb la ciutadania, 
unificant i redefinint el servei d’atenció ciutadana, potenciant l’empatia i 
ampliant els canals de comunicació digital”.
Projectes destacats per al futur
Entre els projectes previstos, el regidor ha esmentat un canvi cultural en la 
gestió municipal per a 2025, orientat a simplificar els tràmits administratius, 
personalitzar el servei públic i fomentar una gestió proactiva que s’anticipe 
a les necessitats dels ciutadans.
Gandia ha afirmat que “el govern actual pretén impulsar la innovació i la 
millora contínua, de manera transversal, en qualsevol projecte que es duga 
a terme durant la present legislatura”.
La Xarxa Innpulso: un fòrum per a la col·laboració i el coneixement
La pertinença a la Xarxa Innpulso, formada per prop d’un centenar de 
municipis, permet a Vinaròs compartir experiències i projectes amb altres 
ciutats. Aquesta xarxa facilita la transferència de coneixements i bones 
pràctiques, fomentant iniciatives com la compra pública d’innovació, el 
suport a pimes i emprenedors, i la participació en projectes europeus.
“Ser part d’aquesta xarxa és una oportunitat per a adaptar experiències 
reeixides d’altres municipis al nostre context local”, ha assegurat Gandia.
Amb aquesta renovació del cofinançament, Vinaròs reafirma el seu 
compromís amb la innovació com a eina per al desenvolupament local i la 
millora de la qualitat de vida dels seus ciutadans.

Vinaròs renova 
el cofinançament 

de l’Agent Local d’Innovació
La localitat ha sigut 
una de les 63 ciutats 

beneficiades de 
la Xarxa Innpulso, 

amb una subvenció 
de 37.500€, que 

permetrà posar en 
marxa nous projectes

Cantada de nadales de Numa Music
a l’Espai de Nadal

E.Fonollosa
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Andrus Albiol

Tras cumplirse los 100 años de su construcción, 
se realizó en dicha ciudad murciana un emotivo 
acto con la presencia de familiares de antiguos 
combatientes, etc., además de una exposición 
de documentos, fotografías, relatos, etc. Es 
por ello, que desde estas páginas queremos 
recordar a aquellos valientes hombres que 
daban la vida (unos haciendo la mili y otros al 
ser militar de profesión) por España. Por lo tanto, 
recordamos cuando de niños escuchábamos 
comentarios sobre el aún superviviente 
vinarocense de aquellas desiguales contiendas 
en la otra parte del mundo. Era el conocido en 
el argot marinero como ‘Lo tío Teli’ y la frase 
habitual para referirse a cualquier persona en 
ser longeva era ‘Viuràs més anys qu’el tío Teli’. 
Así que los chavales teníamos una referencia 
en la edad del personaje que se emulaba, pues 
sobrepasaba los 90 años en aquella época. 
Además, su figura altiva con su peculiar andar, 

manera de vestir, era distintivo desde la lejanía. 
De manera que fue súper conocido en el mundo 
marítimo. 
Curiosamente el tío Teli, Bautista Sancho Boix 
nació en 1875 en Les Cases d’Alcanar y se 
dedicaba a la pesca. Cuando fue llamado a filas 
estuvo al principio destinado en Zaragoza, y 
luego lo mandaron a Filipinas junto a cerca 
de 33.000 más, ya que los nativos filipinos se 
levantaron contra el dominio colonial español 
por todo el archipiélago. Navegaron hasta Manila 
y formó parte de un batallón en tierra para luchar 
ante los sublevados indios tagalos apoyados por 
USA, pues se veía a todas luces la debilidad del 
imperio hispano y podía ser aprovechado por 
nacionalistas locales y al final por los imperialistas 
americanos, como así fue. 
En cierta ocasión, la artillería filipina los tenían 
acorralados bombardeándoles desde una 
posición fortificada y empinada en la ladera de 
una montaña. Cuando se puso el sol, su General, 
él y nueve soldados más formaron un comando. 
Amparados por la oscuridad de la noche se 
deslizaron por un barranco para arrastrarse 
sigilosamente entre la vegetación y trepar el 

escarpado terreno sorteando las filas enemigas. 
Alejándose de los vigías para no ser detectados 
dieron un rodeo por el lateral del monte, para 
alcanzar la cumbre y plantar la bandera en la 
cima tras la retaguardia contraria. Al amanecer, 
los compañeros del batallón de abajo la vieron 
ondear y pasaron al ataque con sumo ímpetu. 
Ante esta inusual carga española, los nativos 
revolucionarios creyeron que estaban rodeados, 
pues él (experto fusilero) y el resto del comando 
también disparaban desde arriba. 
En el transcurso de la lucha, muchos insurrectos 
huyeron despavoridos por los lados del 
montículo abandonando incluso su material 
bélico. De este modo se ganó la estratégica 
posición cerca de la capital. Por esta valerosa y 
audaz acción lo condecoraron con una medalla 
y paga (de regreso a España le retiraron lo 
económico). Tras combatir varios años sin 
cuartel a campo abierto, en escaramuzas, por 
la selva, en emboscadas, etc, cayó herido en las 
piernas pero restableciéndose al final fueron 
hechos prisioneros. Durante dos años estuvo 
cautivo en unas condiciones inhumanas, pues 
les hicieron pasar mucha hambre y numerosos 

Recientemente se cumplió el centenario (1923-2023) 
de la inauguración del Monumento de los ‘Héroes de 
Cavite y Cuba’ en Cartagena (Murcia). Este monolito 
fue construido por suscripción popular para honrar la 
memoria de los militares que defendieron hasta 1898 
las colonias españolas de Filipinas y Cuba, puesto que 
el Gobierno Español de entonces los tenía olvidados.
Y como no, en aquellas lejanas latitudes de ultramar 
había algunos vinarocenses y muchos de poblaciones 
vecinas o de la comarca.

Bautista Sancho Boix, 

‘Lo Tio Teli’
Uno de los últimos de Filipinas

Alberto Sancho, nieto del Tio Teli

El conjunto escultórico construido 25 años después 
de la pérdida de las colonias

Destacamento de soldados de reemplazo en misio-
nes de avanzadilla en la jungla

Bautista Sancho Boix, Lo tio Teli



21 de desembre de 2024

9

E L  D I A R I E T SOCIETATVinaròsBautista Sancho Boix, 

‘Lo Tio Teli’

Paqui Conde, con su abuelo político, Lo Tio Teli

Lo Tio Teli junto a pescadores aficionados 
con sus capturas en la barraca del peix

Lo Tio Teli, segundo por la izquierda, 
junto a sus hijos Alberto, Amadeo y Rosita

de sus camaradas perecieron por debilidad al estar desnutridos. Al mismo tiempo 
la flota española libraba otra batalla en aquellas aguas (delante de la ciudad de 
Cavite) contra los modernos buques acorazados norteamericanos, y por supuesto 
nos ganaron (al cabo de unos meses nuestra armada también perdió en el litoral 
cubano en la bahia de Santiago frente los mismos rivales). De manera que pasaron 
a ser presos de los yanquis, para ser tratados ya como personas y comer bien. En 
total ‘hizo’ cinco años de servicio militar. 
Los sobre 4.000 españoles supervivientes fueron repatriados, aunque aún 
quedaron otros tantos esparcidos por campos, selvas y cuevas.  Así se puso punto 
final a 300 años de periodo colonial español. La verdad fue tozuda y confirmó que 
los gobernantes políticos desde Madrid con sus nefastas decisiones para con los 
mandos allí desplazados, la tropa mal pertrechada, peor adiestrada para guerrear, y 
mucho menos las gestiones diplomáticas con otros países beligerantes provocaron 
la desastrosa y mala descolonización. Por lo tanto fue un descalabro para nuestra 
nación, sus militares, sus jóvenes de reemplazo, las consecuencias monetarias, etc. 
A raíz de ello surgió en nuestro país la generación del 98, que fue un movimiento 
literario y cultural entre intelectuales tras la afección moral de la guerra hispano-
estadounidense. 
Teli volvió a Les Cases y vio como su madre le llevaba luto al creerlo muerto. Incluso 
su novia, Alberta Boix Garriga se iba a casar con otro, pero al verlo se casó con él. 
Siguió como pescador, pero no lograba formar una familia completa, ya que sus 
hijos morían al poco de nacer, en concreto perecieron nueve y se comentaba que 
llevaba el mal de Manila. Así que adoptaron a dos, Juan (con descendencia de Juan B. 
Subirats Toledo, Pinocho) y Benito, quién tuvo una hija, Rosa, su nieto Sebastián y los 
biznietos Salvador y Pau.  Por la poca rentabilidad pesquera para sacarlos adelante, 
unido a las precarias condiciones donde vivían en una casita en la misma orilla del 
mar con humedad, etc, el médico aconsejó a Teli irse a un puerto resguardado con 
casa retirada de la ribera, y vino a Vinaròs. Aquí nacieron y subsistieron tres de sus 
hijos, Rosita, Alberto y Amadeo (soltero). La hija se casó y tuvo dos hijos, Rosín, que 
tuvo cuatro hijos (Albert, Elisabet, Vanesa y Agustí) y Amadeo (soltero). Y Alberto, 
el único descendiente que ha seguido el oficio de Teli, se casó con Cinta Febrer 
Fuentes. Tuvieron un hijo, Alberto, quién nos ha proporcionado (junto su mujer) 
la información con fotos de su abuelo, pues de jovencillo en muchas ocasiones 
paseaban juntos y le narraba alguna batallita. Así, este nieto, Alberto está casado 
con Paqui Conde Chiquero, teniendo los hijos Rudi, Albert y Mª Cinta, que les han 
dado los nietos, Izar, Arian, Diana y Naia. 
La realidad es que Teli tenía que ser un buen marinero, ya que faenó en varias las 
modalidades pesqueras de antaño y en muchas lo hizo 
como patrón, o sea, había de ser espabilado, pues en 
un principio tenía que tener fuerza en sus brazos para 
propulsarse bogando con los remos muchas millas con 
la barquita, y luego saber el sutil arte de la navegación 
a vela hasta la llegada de los motores mecánicos. Se 
retiró del mar a los 85 años de edad (toda una proeza). 
Después aún pescaba de hobby con cuatro piezas de 
trasmallo o en lienza desde la ‘chalana’ y la banqueta del 
muelle. O sea, todo un ejemplo de dedicación y trabajo 
en unas precarias embarcaciones con casco de madera, 
para ser él a la postre un hombre con cuerpo de hierro. 
Curiosamente le gustaban mucho los toros de calle. Al 
faltarle un par de meses en cumplir los cien años falleció 
de improvisto. En Vinaròs vivió alrededor de 70 años 
dejando una descendencia establecida. 
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En estas fechas tan entrañables y familiares de 
la Navidad, y teniendo en cuenta que para mí, La 
Alianza es una familia, he deseado regalar este 
pequeño “granito de arena” a la historia de la 
centenaria banda de música de nuestra querida 
ciudad de Vinaròs.
En los últimos años, sé que hay dos libros 
escritos por Pepe Palacios y uno por Sebastián 
Albiol Vidal, en los cuales narran con toda clase 
de detalles, la historia de nuestra banda.
Yo no me atrevo a tanto, aparte de que ya están 
escritos, y supongo, modestamente hablando, 
que no hace falta ningún libro más de la historia 
de nuestra banda a fecha de hoy.  
La Alianza a mi me conoce, llevo colaborando 
de una u otra forma desde principios de los años 
1990, y mientras la salud y el cuerpo aguanten, 
continuaré con el cariño personal que tengo a 
esta entidad vinarocense. Se a la vez, que ellos 
también me aprecian. 
Y Vds. amables lectores del “Diariet”, algunos, 
los más jóvenes se preguntarán: ¿A santo de 
qué, este nos presenta una entrevista con un tal 
Rafael Roda Arnau?
Sean benevolentes conmigo y permitan que 
explique mi vinculación con el entrevistado, 
por cierto, el que más años me ha costado que 
acceda a que le realice la entrevista. El anterior 
fue nuestro bien recordado mossèn Vicent 
García Julbe, que en una de las entrevistas que 
le realicé, me tuve que esperar un año y medio.
Mi relación de amistad y cariño de los Roda-
Quinzá, no viene de Rafael y mía, ya viene de 
nuestros padres Rafael Roda Rillo y Francisca 
Arnau Guimerá, con Salvador Quinzá Montserrat 
y Ángeles Macip Romeu, viene ya de cuando 

Con todo mi respeto, cariño y admiración 
a la Societat Musical “La Alianza”

nuestros padres eran jóvenes, pertenecían 
a la misma colla y se apreciaban mucho.
La infancia de Rafael y mía viene de niños. 
Qué recuerdos tan bonitos tenemos de 
cuando nuestros padres se juntaban por la 
tarde delante de casa de los Roda en el paseo 
en aquellos veranos, bajaban la tienda de 
campaña que era enorme, la plantaban en 
la misma playa, y allí con todos sus hijos, 
merendábamos, cenábamos y pasábamos la 
noche todos juntos. 
Los juegos infantiles de Rafael y míos eran 
los normales de los niños de aquella época: 
“caçant crancs”, yendo a hacer gamba para 
pescar, saliendo a pescar por estas rocas del 
muelle, haciendo marisco, yendo al baile, a 
las discotecas…
Por ciertos motivos mi familia se 
desplazó a vivir a Barcelona, a El Prat 
de Llobregat,cuando yo solo tenía cinco 
años de edad. ¿Saben cómo llamaba a 
Rafael allí por las tierras catalanas?, mi 
primo. Siempre lo he querido, no como 
un amigo, sino como un familiar. La cosa 
era recíproca. En nuestros viajes anuales 
a Vinaròs, ¿uno con quien salía?, con su 
primo o “mano” Rafael y con la colla. 
Mi familia vino a vivir de nuevo a Vinaròs, 
y los amigos nos casamos con nuestras 
esposas. La amistad se sumó ya a nuestras 
queridas esposas Mari Carmen Buch 
Castell e Inmaculada Ramón Polo. Siguió 
nuestra amistad de forma que quedamos 
ser padrinos de pila, Rafael de mi hija 
mayor Montserrat, y yo de su hijo menor 
Rafael. Y así fue.
Comprendo y entiendo que alguien se 
puede preguntar, ante lo que dices todo es 
muy bonito, pero la vida a veces es cruel 
y lo que vale es aquello de “Obras son 
amores y no buenas razones”. Pues incluso 
en este apartado, cuando a lo largo de tus 
vidas pasas por momentos difíciles, allí 

estuvieron Rafael y Mari Carmen junto a 
nosotros. 
Y aquí viene el motivo de mi entrevistado: 
Como verán en la entrevista, Rafael 
comenzó allá en los 80 en La Alianza. Yo 
unos años más tarde. Hicimos algunas de 
las nuestras, como por ejemplo, pedirle a 
Palacios que nos pusieran alambres entre 
pared y pared del escenario del auditorio. 
¡Si vieran como se quedó ante la petición! 
El motivo fue que pensamos, siempre bajo 
la aprobación de nuestro siempre querido 
maestro-director y amigo José Ramón 
Renovell Renovell, colgar un par de micros 
y con mi platina estéreo, grabar el audio de 
algunos ensayos. Como Rafael y yo somos 
muy atrevidos, la cosa fue a más y con 
instrumentos prestados, ya nos atrevimos 
a grabar desde lo alto del coro algún 
concierto de La Alianza en audio. Rafael 
conserva algunos. Eso ocurrió a principios 
de los años 90.
Nuestras familias se encuentran 
esporádicamente algunas veces por el 
pueblo a lo largo del año. Lo que hemos 
sacado ya en tradición, es juntarnos un día 
en las entrañables fiestas navideñas, y allí 
recordamos nuestros tiempos de jóvenes. 
Rafael y yo sacamos siempre a La Alianza, 
nuestras esposas, a lo suyo, a arreglar 
Vinaròs. 
He estado unos cuantos años, en 
que le pedía a Rafael, que lo que me 
explicaba personalmente de La Alianza lo 
realizáramos a través de una entrevista. 
Él ha sido reacio, pero al final, “el que la 
sigue, la consigue”. No sé si porqué habrá 
visto mi estado en que a uno le pesan los 
años,  y también las enfermedades. 
Y ya sin más preámbulos, pidiendo disculpas 
por lo extensa de esta presentación, aquí 
tienen la entrevista. El entrevistado y La 
Alianza, creo,  se lo merecen.

Salvador Quinzá Macip

Debut de Alejandro Roda Buch
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_¿Cuál es tu inicio Rafael en el mundo de la música y de La 
Alianza?

. Me interesé por el mundo de la banda cuando nuestro hijo 
Alejandro Roda Buch, inició sus estudios de música, al igual 
que algunos jóvenes en aquellos tiempos, en que iban a 
estudiar solfeo con el maestro “Salvadoret”. Alejandro tendría 
entonces unos 6 ó 7 años. Pasó siguiendo sus estudios en 
el local que estaba ubicado en la antigua maternidad, hoy 
Plaza María Conesa. Estaba de maestro José Ramón Renovell 
Renovell. Tras unos años de estudios, José Ramón optó por 
darle el instrumento del clarinete, el cual se adaptaba muy 
bien a sus cualidades. Decidió José Ramón, cuando vio que 
tanto Alejandro como un grupo de educandos estaban ya 
preparados, ingresarlos en la banda. Esto sucedió en el año 
1986. Comencé a acompañar a Alejandro a los ensayos con 
la banda, también me encontraba con Vicente Martorell que 
llevaba a su hijo, y a los dos años de llevarlos, ingresé a la 
junta de la banda junto con Vicente Martorell. Otra persona 
que acudía siempre a los ensayos era Pepe Palacios. 

_ ¿La banda de música, antiguamente dependía del 
ayuntamiento y su presidente   era el alcalde de turno?

-	 Efectivamente. Había un Consejo Administrativo en el 
Ayuntamiento de Vinaròs formado por: Ramón Bofill, 
presidente como alcalde de turno, como delegado del 
presidente estaba Pepe Palacios, y de director de la 
banda estaba José Ramón Renovell Renovell.

_ ¿Supongo que ambos desearían que este dijéramos 

Con todo mi respeto, cariño y admiración 
a la Societat Musical “La Alianza”

“Entrevista a fondo”con Rafel Roda Arnau

Rafael Roda Arnau

Av. de Madrid, 11 VINARÒS - Tel.: 964 40 04 24

Se comunica que Hotel Residencia Teruel a partir del 13 

inclusive tendrá cerrado el Restaurante los domingos noche y 

el lunes por descanso personal, disculpen las molestias, gracias.

HOTEL 
TERUEL
Hotel Residencia Teruel les 
desea una Feliz Navidad y 

Próspero Año Nuevo. 
Gracias por la confianza en 

agradecimiento durante 
tantos años.

¡ Muchas Gracias! 
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“Consejo Administrativo” tuviera 
más componentes, y a la vez, que no 
dependiera tanto del ayuntamiento?
.  Así fue. Seguro que a propuesta 
de Pepe Palacios, con el cual nos 
encontrábamos tanto Vicente 
Martorell como yo en todos los 
ensayos, se nos invitó a formar parte de 
este consejo. A partir de este momento 
ya nos  incorporamos de lleno en la 
banda.  Nos puso como secretaria 
a Amparo Pinto, y así se formó esta 
dijéramos primera junta. Más tarde ya 
se concretaron los cargos de cada uno.
_ Para ingresar a la banda como 
músico o educando ¿se ponía  
alguna condición especial?
. Nuestra forma de pensar y así se lo 
transmitíamos a los nuevos educandos 
o músicos que se iban incorporando, 
era de que la entidad era una asociación 
musical, donde la política no tenía 
que entrar. Esa decisión en su mayor 
parte fue idea del director José Ramón 
Renovell, por supuesto, contando con 
nuestro apoyo.
 _ ¿Cuál fue el primer encargo 
importante que tuvisteis?
. Nos convocó Pepe Palacios y nos 
propuso asistir a Torrevieja al acto anual 
de la “Junta de Asociaciones Musicales” 
representando a nuestra banda y a 
Vinaròs. El objetivo que tenía Pepe 
Palacios, era el que presentáramos a 
Vinaròs como sede para la próxima 
junta anual. Cada año se realizaba en 
una población diferente. Cogimos 
el coche y allí nos desplazamos. El 
lugar impresionante, el auditorio, 
todo lleno de gente, y en que las 
diversas ciudades con sus asociaciones 
musicales allí concentradas, iban 
exponiendo sus ponencias. Llegó el 
turno de la presentación de Vinaròs. 
Realmente no me había preparado 
nada, pero les convencí con unas 
palabras claras y sencillas que todos 
entendieron. Les expliqué que Vinaròs 
era una ciudad parecida a Torrevieja, 
al lado de la mar, con buenas playas 
y con una muy buena cocina con los 
afamados y conocidos mundialmente 
“Langostinos de Vinaròs”, y que serían 
muy bien recibidos. Les dije también 
que la gente es muy agradable y 
abierta, y seguro que os tratarán a 
todos muy bien, caso de aceptar 
este ofrecimiento para la próxima 
convocatoria anual. 
¿Lo conseguisteis?
_Por supuesto, todo salió bien y al 
próximo año la convención se realizó 
en Vinaròs.
¿Qué componentes fueron los 
primeros en la Junta de la banda?
.En esta ocasión y con cargos repartidos 
quedó de la siguiente forma: Pepe 
Palacios como representante del 
presidente que era entonces el alcalde 
Ramón Bofill Salomó, el director de la 
Banda José Ramón Renovell Renovell, 
tesorero Rafael Roda Arnau, relaciones 

públicas Conchin Llambrich y vocal Vicente Martorell. 
Esto fue en el año 1991. 
 _Estamos ya en el año 1992 y parece ser que algo 
pasó.
. Por  parte de la Generalitat Valenciana en el año 
1992 salieron una serie de subvenciones a las bandas, 
bien para la compra de instrumentos o bien para la 
adquisición de terrenos sociales para la entidad u otros 
apartados relacionados con las bandas de música 
de la Comunitat Valenciana. Nos reunimos la junta y 
fuimos al ayuntamiento diciéndoles que este programa 
de subvenciones nos interesaba, y que iniciaran el 
trámite para la solicitud. Al ponerse en contacto con 
la Consellería nos preguntaron si teníamos un local 
social o sede. Al decirles que los ensayos se efectuaban 
en un local prestado, nos dijeron que si no teníamos 
un domicilio de la sede, que no nos correspondía la 
subvención.
_ ¿Y qué decidió la Junta?
. Nos reunimos y comenzamos a buscar por la ciudad un 
local o terreno para poder tenerlo como local social o 
sede, y así poder optar a las subvenciones. Encontramos 
un terreno con muy buenas dimensiones junto a lo 
que ahora es el Vinalab, antes la antigua Telefónica. Se 
acordó la compra de este terreno y una vez la junta 
decidió la autorización de la compra del terreno, fuimos 
a solicitar el préstamo a la Caixa Rural. No nos pusieron 
ninguna objeción, pero pidieron garantías y avales 
como es normal, de los solicitantes. 
_¿Entonces solicitasteis el préstamo?
. Lo que hicimos fue primeramente realizar un serio 
estudio de los ingresos que tenía la banda como por 
ejemplo: subvenciones del ayuntamiento a cambio de 
varias actuaciones anuales, y aparte los contratos que 
recibíamos a lo largo del año como por ejemplo, las 
actuaciones en las corridas de toros, los desplazamientos 

a poblaciones cuando nos contrataban como a las fallas 
de Benicarló, cuotas de socios, procesiones del Corpus, 
etc. y vimos que era factible con los ingresos anuales que 
se recaudaban entonces, solicitar y liquidar el préstamo.
_Lo comunicasteis a los músicos.
. Como es natural, claro que se les comunicó. A través de 
una junta les explicamos lo anteriormente detallado, y 
les recordamos que por las actuaciones anuales y por la 
asistencia a los ensayos en que pasábamos lista para ver 
quien faltaba, ellos algo cobraban cada año, poco, pero 
algo. Les informamos que si solicitábamos el préstamo, 
a partir de aquí y hasta que no estuviera liquidado, que 
dejarían de cobrar.
_¿Y qué acordasteis?
. En junta del 03/02/1992 totalmente democrática, el 
resultado fue el siguiente:

-	 Reunidos: ……….54 
-	 Votos a favor…….50
-	 Votos en contra….   3
-	 Votos en blanco….  1

Ante esta votación quedó acordado el solicitar el 
préstamo para la compra del terreno.

_¿Os lo concedieron?
. Nos lo concedieron con la firma de Conchín Llambrich, 
Vicente Martorell y la mía Rafael Roda. Para eso, tuvimos 
que avalarlo con nuestro patrimonio personal de cada 
uno. No sé si en estos momentos fuimos “los tres tontos 
de turno”. Lo dejo aquí.
_Pues creo que la cosa no acabó aquí. ¿Me equivoco?
. Pues tienes toda la razón, adquirimos el terreno e 
hicimos la correspondiente solicitud a consellería 
notificándoles que ya teníamos domicilio social. Nos 
contestaron y nos comunicaron que este año no tenían 
en el presupuesto este apartado de subvenciones para 
las bandas de música. Se tuvieron contactos con el 

“Entrevista a fondo”con Rafel Roda Arnau
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presidente de la Generalitat Joan Lerma y 
con Ximo Puig, entonces alcalde de Morella. 
Les comentamos el caso, y nos prometieron 
que si para el próximo año de nuevo salían 
las subvenciones para las bandas de música, 
que nos lo tendrían en cuenta.
_Aquí surgiría un gran problema.
. Pues piensa, Salvador, que tres propietarios 
de un solar y sin haber podido realizar 
ninguna obra, lo cedían a La Alianza. Lo 
que hicimos fue entrar en contacto con 
el ayuntamiento y con el Sr. alcalde y les 
propusimos que la banda La alianza les cedía 
un terreno, con la condición de que cuando 
se pudiera se realizara un local para la 
banda. Teníamos incluso los planos hechos 
a cargo de Andreu Criado, arquitecto y un 
buen músico de la banda. El se encargó de 
todo como arquitecto, incluso los pasó por 
el Colegio de Arquitectos. Fue esta una gran 
labor a cargo de Andreu. Al ayuntamiento le 
pusimos una condición.
_¿Cuál fue?
. Le dijimos al ayuntamiento que en caso de 
que no se edificara, el solar pertenecería a la 
banda, y así lo dejamos en aquel entonces. 
Pues así estamos,  y la realidad es que es muy 
triste.
_¿Sabes cuál es la situación de hoy en día?
. La sé y todos lo podemos comprobar. 
Después de haber pasado tantos años y 
diversas corporaciones municipales, allí está 
el terreno criando yerba. Es una lástima y 
realmente es muy triste. Allí está el terreno 
con su letrero.
_Y llega el momento que la banda se 
separa del ayuntamiento.
. Para contestarte a esta pregunta, creo 
oportuno el que coloques la explicación que 
hace Pepe Palacios en su libro La Sociedad 
Musical “La Alianza”, y que dice: “1995-“Y el 
29 de diciembre, se celebró la Asamblea 
General en la que se eligió la nueva Junta 
Directiva. La Banda de Música, se apartaba 
del tutelaje del Ayuntamiento y con sus 
estatutos puestos al día, empezaba la 
andadura con autonomía propia aunque sin 
romper los lazos que la ligan a la institución 
municipal. La nueva Junta Directiva elegida 
quedó constituida por Francisco Torres 
Pauner, en la presidencia; Ana Rosa Escuín 
Ferrer, vice-presidenta; Miguel Ángel 
Martínez Pedra, secretario; Juan Carlos 
Beltrán Anglés, tesorería;José R. Renovell 
Renovell, dirección técnica, l las vocalías las 
ocuparon, Juan Bas Serret, Lolin Bas Mariano, 

“Entrevista a fondo”con Rafel Roda Arnau

Con Rafael

Noa Roda Pla

Vicente Beltrán Salazar y José M. Palacios Bover”.
_ Los Roda han sido una familia musical. ¿Todavía 
sigue?
. Sigue, pero si me lo permites me gustaría hacerte un 
poco de historia.
_Pues adelante.
. Comenzamos por mi padre Rafael Roda Rillo, el cual 
tocaba el clarinete, no con la banda de música, sino 
con algunos grupos de músicos que había en Vinaròs. 
Estos grupos de amigos se reunían de vez en cuando 
y tocaban de forma como aficionados por diversos 
sitios y fiestas. Ahora vamos a pasar por el nieto de mi 
padre e hijo nuestro Alejandro Roda Buch, el cual toco 
en los años que estuve en la banda el clarinete. Y an la 
actualidad seguimos con Noa Roda Pla que es hija de 
nuestro hijo Rafael, que por cierto, tú eres su padrino 
de pila. Ella está en la actualidad en la banda y toca 
como sus antecesores también el clarinete. Este en lo 
que se refiere al apellido Roda. Tienes que contar que 
hijos y nietos de mis dos hermanas, también tocan o 
han tocado con La Alianza.
_Rafael, ¿Tú ves mejor que La Alianza sea mejor 
una sociedad privada dentro del mundo de las 
entidades, o es más interesante que pertenezca a 
los ayuntamientos de turno?
. Como te he dicho por el principio de la entrevista, 
para mí la banda no tiene que ser nada política. 
Cuando más separada esté de los poderes públicos, 
mejor. La banda tiene que ser totalmente apolítica. 
Creo que queda clara mi respuesta. Hubo en la historia 

de la banda, unos momentos de peligro en que podría 
haber desaparecido, y todo esto porque se puso la 
política por medio.
_¿Cuáles han sido a través de tus años colaborando 
con la banda, los días más felices y los más tristes?
. Los días más felices, fueron varios pero los que 
destacaría sobre todos eran cuando los educandos 
se incorporaban en la banda, y la prueba está en 
el número de músicos   (unos 30) que formaban la 
banda y los que hay en la actualidad. El más triste fue 
el fallecimiento de la compañera de la junta Conchin 
Llambric.
_¿Y cuándo saliste de la banda como cargo 
directivo?
. Fue cuando se hizo la nueva junta en el año 1995. 
Creo que dentro de mis posibilidades en los años 
en que permanecí en ella, realicé todo lo que pude. 
Nuestro grupo de tres amigos que éramos Conchin 
Llambrich, Vicente Martorell y yo, ya no estaba, había 
fallecido Conchin, y esto no me motivó para seguir 
en la junta directiva, asparte de haber liquidado ya el 
préstamo que solicitamos.
Pues por mi parte, solo me queda agradecer a Rafael, 
que al final me haya concedido esta entrevista, la cual 
dedico y espero que sirva para añadir un granito de 
arena, a la historia de la  entidad que tanto aprecio 
como es la Societat Musical “La Alianza”.
Cita: José M. Palacios Bover LA SOCIEDAD 
MUSICAL “LA ALIANZA” TOMO II CRÓNICA DE CIEN 
AÑOS (1907 – 2007) pág. 222
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L’Acadèmia Esplai 

anima el Nadal a Vinaròs

La plaça de bous de Vinaròs acollirà aquest dissabte una novillada organitzada per l’Escola Taurina 
de Castelló que servirà per a posar punt i final al curs 2024. Els alumnes podran mostrar al públic les 
seues habilitats amb la muleta, així com la seua valentia davant dels bous, on cal destacar que es 
comptarà amb la presència del novillero vinarossenc, Iker de Virgilio.
La regidora de Governació, Carla Miralles, ha agraït a l’Escola Taurina de Castelló el fet d’haver escollit 
Vinaròs per a celebrar la novillada de fi de curs. En aquest sentit, assenyalava que “la plaça de bous ha 
sigut sempre un referent dintre de la cultura taurina i aquest tipus d’actes són fonamentals perquè 
torne a recuperar de nou el seu protagonisme”.
La novillada es farà dissabte a les 11:00h amb entrada totalment lliure. Destacar que es comptarà amb 
la presència de la Peña Pan y Toros que farà una recollida solidària d’aliments i roba per a les víctimes 
de la DANA.

Vinaròs acollirà aquest dissabte 
una classe pràctica 

de l’Escola Taurina de Castelló
Es comptarà amb la presència del novillero vinarossenc 

Iker de Virgilio

Sopar de Nadal de personal de la Piscina Servol

El Centre Excursionista Aula de Natura de Vinaròs durant l’acte del 
lliurament de 600 € pertanyents a l’euro solidari de la 2a Marxa per 
Vinaròs a l’Associació de Famílies d’Alumnes del Col·legi d’Educació 
Especial Baix Maestrat.
L’Aula de Natura i la AFA Baix Maestrat agraeix a tots els participants 
la seva col·laboració en la marxa i els emplaça per a l’any 2025.
Bones festes

Solidaritat
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La regidoria de Comerç  i l’associació ‘Vinaròs Centre Viu’ van 
organitzar el passat cap de setmana una nova edició de la Fira 
de Nadal. La plaça Parroquial i adjacents va comptar amb vora 
una trentena de parades amb productes de proximitat i dels 
comerços locals per a fer les compres nadalenques, a més de 
comptar també amb la presència d’entitats locals. La Fira es 
completava amb una variada programació amb tallers infan-
tils de tatuatges, pintacaras i decoració nadalenca amb un tren 
ecològic i va donar un molt bon ambient festiu  al municipi.
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Julián Zaragozà
La tardor de Vinaròs

Com sempre, Bon Nadal
L’arbre de Nadal

El campanar trempat
Davant l’arxiprestal

L’ajuntament enlluernat

L’Amera està lluminosa
Plaça per conviure

Mostra cara llustrosa
Moments per reviure

Sortim i passegem
Carrers en simpatia

Ara ens saludem
Tots formant família

2024 per acomiadar
Brindis en companyia

Des de Vinaròs respirar
2025 més alegria

Julián Zaragozà Baila,   Vinaròs  desembre 2024

casa 
de Carmeta

CASA RURAL

Antigua casa de labranza completamente rehabilitada, sus graneros han sido convertidos en 
confortables salones. Dispone de habitaciones con magníficas vistas a La Mola de Xert
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Carla Escuder
Farmacéutica 

y Dietista-Nutricionista 
(@nutriestudio_dietistas)

Regala’t autocura
Enguany, com “El Almendro”, torno a escriure per 
Nadal. Estem a un pas d’acabar l’any i toca fer balanç 
del viscut. 
En el meu cas ha estat un any bastant bo, em dona la 
sensació que enguany ha durat tres vides diferents. 
Ha estat un any molt marcat per la salut. Algun susto 
sense gran importància però el que m’ha marcat 
més és que s’han anat massa aviat dues persones 
que volia molt. 
I tot això em fa reflexionar en la importància real de 
les coses, de viure al màxim el present i, sobretot, 
d’autocuidar-nos. L’important que és anar fent-nos 
majors el millor que es pugui. Els anys passen per 
a tothom però la manera de portar-los pot fer que 
canviï totalment la qualitat de vida d’una persona. 
Ens poden passar moltes coses pel camí, però si el 
nostre cos és capaç donar el màxim de sí mateix, pot 
ser que les coses siguin diferents, en gran part dels 
casos.
Com a farmacèutica i nutricionista, em plantejo el 
fet que no hem enfocat bé la promoció dels canvis 
d’hàbits. Marcats per una mentalitat molt estètica 
que sempre ha fet que relacionem la salut amb un 
pes corporal determinat. Pel que quan volem cuidar 
l’alimentació sol ser perquè el que realment volem 
és perdre pes.
Vull alimentar-me bé per a tenir el sistema immunitari 
perfecte i prevenir infeccions. Vull alimentar-me bé 
per a prevenir malalties com la diabetis o hipertensió. 
Vull alimentar-me bé per a tenir la microbiota el més 
diversa i equilibrada possible, i assegurar-me que 
tot vagi com ha d’anar. Vull alimentar-me bé per 
a concentrar-me millor i poder retardar malalties 
neurodegeneratives i tristes com l’Alzheimer. Vull 
alimentar-me bé per a… Canviar el vull alimentar-me 
bé perquè m’ha passat alguna cosa, a vull alimentar-
me bé per a que no em passi. 
El mateix amb l’activitat física. Vull estar en forma 
perquè si agafo una infecció, el meu cos estigui 
prou fort i l’expulsi el més ràpid possible. Vull estar 

en forma per a poder agafar en braços als meus 
néts. Vull estar en forma per a poder viatjar i pujar jo 
mateixa la maleta a l’avió. Vull estar en forma per a…
Se m’ocorren mil motius pels quals vull alimentar-me 
bé i estar en forma.

Però l’autocura passa per altres camps també 
molt importants. Per exemple respectar els ritmes 
circadiaris i el descans. Tamara Pazos, divulgadora 
científica que m’agrada molt i a la qual recomano 
seguir, diu en el seu llibre “Aquest llibre et farà viure 
més (o almenys millor)”: la clau per a una bona salut 
no resideix solament en els hàbits saludables, si 
no a entendre en quin moment del dia resultaran 
beneficiosos. 
El cos humà està dissenyat per a fer una sèrie de 
funcions en determinats moments del dia i això 
no ho tenim per a res en compte. Mantenir horaris 
constants tant els dies laborals com festius; exposar-
se a la llum solar durant 20-40 minuts al dia; passejar 
a primera hora o a última hora de llum natural del 
dia; dutxar-se amb aigua freda pel dia per a millorar 
el pic d’activació o amb aigua calenta a la nit per a 
ajudar el cos a refredar-se i obtenir un bon descans 
són recomanacions curioses que podem seguir per a 
ajudar al nostre cos. 
Finalment el descans. Dormir respectant els ritmes 
circadiaris és molt important ja que el cos té 
programats una sèrie de mecanismes de reparació 
claus per a la salut i fins i tot per a prevenir malalties 
com l’Alzheimer. Si no descansem correctament 
aquests mecanismes de reparació no es produeixen 
com toca i anem acumulant substàncies de deixalla 
en el nostre cervell que l’única cosa que fan és 
molestar. 
Aquest Nadal us convido a regalar-vos una mica 
d’autocura. Toca reflexionar sobre que és el que 
estem fent per a convertir-nos en els majors que 
volem ser. Persones fortes i sanes per a combatre 
amb el que ens pugui venir.
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¡ El equipo de KARUNA os desea 
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21 de desembre de 2024

Feliz Navidad y Próspero Año Nuevo !
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DIUMENGE, 22 DESEMBRE
12.00H - ENTRADA GRATUITA
AUDITORI MUNICIPAL

DE VINARÒS

Concert de NadalConcert de Nadal
RONDALLA VINAROSSENCARONDALLA VINAROSSENCA

MAR I TERRAMAR I TERRA
Música tradicional valenciana i nadales

Dissabte 21 de desembre de 2024    •    19.30 h    •    Auditori municipal

Concert de Nadal
BANDA SIMFÒNICA

SOCIETAT MUSICAL LA ALIANZA

A Winter’s Tale (Poema descriptiu)
PhiliP SParke (1951)

El Rei Baltasar (Marxa)
ramon Garcia Soler (1971)

The Colors of Tali (Poema descriptiu)
ThomaS DoSS (1966)

Dolça Infantesa (Rapsòdia)
SalvaDor BroTonS (1959)

Sleigh Ride (Nadala)
leroy anDerSon (1908-1975) 

arr. STefan SchwalGin 

Director: Alex Rodríguez BelvísPrograma

A Winter’s Tale (Poema descriptiu)
PhiliP SParke (1951)

El Rei Baltasar (Marxa)
ramon Garcia Soler (1971)

The Colors of Tali (Poema descriptiu)
ThomaS DoSS (1966)

Dolça Infantesa (Rapsòdia)
SalvaDor BroTonS (1959)

Sleigh Ride (Nadala)
leroy anDerSon (1908-1975) 

arr. STefan SchwalGin 

Director: Alex Rodríguez BelvísPrograma

El dissabte , 14 de desembre, a  la Sala 
d’actes de la biblioteca de Vinaròs , va 
tindre lloc la tertúlia literària dedicada a 
l’obra teatral “Otel·lo” de Shakespeare. 
Aquest acte, que comptava amb el suport de 
l’Ajuntament de Vinaròs ,  va ser organitzat 
pel Club de Lectura Àgora , Dones de l’Aigua 
i l’Aula Municipal de Teatre de Vinaròs . Són 
ja quatre anys que ve produint-se aquesta 
col·laboració quan el teatre és el gènere 
literari de la programació anual, donant 
lloc a una engrescadora experiència 
literària i teatral. Aquesta vegada van 
participar  quinze actors i actrius realitzant 
una magnífica lectura dramatitzada de 
diversos moments de l’obra. A més, els 
directors de l’Aula Municipal de Teatre 
de Vinaròs ( Regina Prades i Joan Comes 
) van contextualitzar a la perfecció tant 
l’obra, l’autor com les escenes escollides.   
La part final de l’acte va ser la pròpia 
tertúlia literària, on van participar el públic 

assistents i els integrants del grup de teatre, 
donant pas a valoracions i aportacions 
que complementen i amplien la lectura 
personal.   Recordem que el tema principal 
de l’obra és la influència de la gelosia en la 
conducta humana. Iago provoca en Otel·lo 
una gelosia malaltissa fent-li creure que la 
seva muller, Desdèmona, li és infidel.  La 
gelosia converteix Otel·lo en un home 
turmentat i insegur d’ell mateix, portant-lo 
fins a l’extrem d’assassinar a la seva esposa. 
No obstant a l’obra apareixen altres temes 
fonamentals : el menyspreu per la dona, 
la venjança , la manipulació , l’ambició pel 
poder, l’orgull , la hipocresia.....Aspectes  
que podem reconèixer perfectament en la 
nostra societat actual i que tal vegada van 
aparèixer a l’obra dramàtica de Shakespeare 
amb la intenció de realitzar una  critica 
social .  Recomanem a tothom apropar-se 
a Otel·lo de Shakespeare, és una més que 
notable radiografia de la condició humana. 

Un matí amb Otel·lo 
de Shakespeare

Lectura dramatizada i tertúlia 
al Club de Lectura Àgora
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El concert oferit per Manel Martín, Toni Costa i Jean-Baptiste Texier el passat 10 de desembre a la Fundació Caixa Vinaròs va concloure 
les activitats que durant el 2024  ha organitzat la Fundació recordant a Carles Santos.

Recordant a Carles Santos

Descans de Nadal
La Redacció del Setmanari Vinaròs 

informa que per descans de 
Nadal la pròxima setmana no es 

publicarà el Diariet. El pròxim serà 
el 4 de gener de 2025

Bones festes!
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I benvinguda als debutants de la banda i orquestra

Concert de Nadal dels cors, banda infantil i orquestra 
infantil de  l’escola de Música de La Alianza 
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II Festival de Jazz de Vinaròs

Amb Irta Collective Jazz i ESMUVI Jazz Band. E.Fonollosa
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www.ppvinaros.es
de Vinaròs

Lluís Gandia

En el año 2017 
la Generalitat 
V a l e n c i a n a 

gobernada por PSPV-PSOE, Compromís 
y Podemos incluyó en el presupuesto 
autonómico el segundo centro de salud. El 
gobierno local de los mismos partidos corrió 
a anunciar la noticia a bombo y platillo. 
Pasó todo el año 2017, como también pasaron 
el 2018 y todos los siguientes, y la realidad 
era que siempre estaba a punto, pero nunca 
llegaba el inicio de las obras.

En el año 2021 el Alcalde socialista prometió 
el centro de salud para ese mismo año. En 
2022, cuando faltaban pocos meses para 
las elecciones municipales vino Ximo Puig a 
Vinaròs y prometió el inicio de las obras para 
el inicio de 2023. Con el 2023 iniciado Alsina 
y Puig seguían prometiendo que antes de las 
elecciones se licitarían las obras que llevaban 
prometiendo desde 2017. Una vergüenza.

Con el cambio de gobierno en la Generalitat, 
y posteriormente en el Ayuntamiento de 
Vinaròs, las cosas se empezaron a tomar en 
serio. Durante este año el gobierno municipal 
no ha realizado ninguna rueda de prensa 
sobre el centro de salud, pero el contacto con 
la Conselleria ha sido permanente y al más 
alto nivel. 
En mayo de 2024 se aprobó el proyecto 
del segundo centro de salud de Vinaròs, se 
iniciaron los trámites para redactar los pliegos 
y finalmente la pasada semana se licitaron las 
obras por un importe total de 9,1 millones de 
euros.

Una vez más se demuestra que Vinaròs no 
necesitaba de gobiernos como los anteriores 
con facilidad para las ruedas de prensa y 
con dificultades para atraer inversiones para 
nuestra ciudad. Hoy queda demostrado que 
Vinaròs tiene un gobierno que piensa en los 
ciudadanos y en el futuro de nuestra ciudad, 
que trabaja de forma discreta pero eficaz para 
lograr los objetivos que nos fijamos cuando 
llegamos al gobierno y en apenas un año los 
resultados están a la vista de todo el mundo.

El segundo centro de salud verá el inicio de 
las obras en los próximos meses. Una obra 
con una duración estimada de 18 meses y 
que permitirá a los vinarocenses disponer de 
un centro de salud moderno, eficiente y que 
dé respuesta a las necesidades crecientes de 
nuestra población.
Tanto en el Ayuntamiento de Vinaròs 
como en la Generalitat Valenciana hay dos 
gobiernos que cumplen con lo prometido, 
que trabajan en favor de nuestra ciudad y 
que logran desbloquear aquellos temas que 
para el Botànic eran solo promesas en busca 
de votos. 

Ahora sí, el segundo 
centro de salud

Estimats companys i 
companyes, veïnes i veïns de 
Vinaròs,
arriba Nadal, un moment 
perfecte per fer una pausa, 

mirar enrere i agrair tot el que hem aconseguit 
junts. També és el moment per somiar amb 
un futur millor i reafirmar-nos en les coses 
que realment importen.

A la nostra gent del partit, gràcies per tot el 
vostre treball i energia. Sou l’ànima dels valors 
que ens defineixen: igualtat, solidaritat i 
justícia social. Sense vosaltres, res del que fem 
seria possible. Sou la força que fa que Vinaròs 
avance!

A la ciutadania, el nostre reconeixement per 
la vostra implicació i esforç en fer de Vinaròs 
un lloc millor cada dia. Les vostres aspiracions, 
necessitats i il·lusions són el que ens impulsa 
a treballar amb entusiasme i responsabilitat. 
Junts, construirem un futur més just, inclusiu 
i prometedor. 

Que aquest Nadal siga ple de bons moments 
amb la gent que més voleu i que el 2025 ens 
porte salut, alegria i noves oportunitats per 
créixer junts com a societat.
Amb estima, 

Bon Nadal i feliç 2025Arriba Nadal
Edu Barberà, Secretari General del PSPV Vinaròs

Aquest Nadal, des 
del Partit de Vinaròs 
Independent, volem 

compartir amb tots vosaltres un missatge 
ple de positivitat i solidaritat. Les festes són 
moments per a reflexionar, celebrar amb els 
éssers estimats i mirar endavant amb opti-
misme.

Desitgem que aquestes festes estiguin ple-
nes d’amor, felicitat i moments especials al 
costat de la família i els amics. Junts, esperem 
un 2024 ple de nous somnis i èxits per a tots!

Bon Nadal i Feliç Any Nou!
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Tras el éxito de las fiestas, el Gobierno Municipal ha 
demostrado estar cohesionado y hacer unas fiestas 

abiertas al mundo 
 
Vinaroz, 02 de julio de 2024. Desde VOX Vinaroz y como parte integrante del tripartito estamos 
contentos con el éxito de las fiestas de San Juan y San Pedro. 
 
Éstas han sido unas fiestas como hace mucho no se recuerdan. La raíz del éxito radica en que el 
Gobierno Municipal ha buscado que la ciudad disfrute, que sus vecinos pudieran divertirse y que 
nuestra ciudad pudiera recibir visitantes de pueblos alrededor.   
 
Además de la organización del evento también destacamos a las áreas de limpieza, jardinería y la 
excelente labor de la Brigada, que también desde la Concejalía de Obras y Servicios han estado 
realizando trabajos desde la preparación al último día, pendientes del éxito de estos días. 
 
Desde VOX Vinaroz entendemos que parte del éxito radica también en eliminar del calendario de 
las fiestas toda alusión ideológica. 
 
El último fue desvincularse de la celebración de un evento que da visibilidad a un grupo ideológico 
y político como el LGTBI.  
 
No estamos a favor de dividir a la población por ninguna razón sino de velar por el cumplimiento 
de la Constitución Española que nos declara iguales en derechos y obligaciones. Por esa razón 
nos alejamos de apoyar a un sector de la población, sea por raza, orientación sexual o identidad 
sexual en detrimento de otra.  
 
Entendemos que es hora de que los patriotas nos unamos bajo la bandera que sí une a todos los 
españoles y nos alejemos de grupos sectarios e ideológicos que dividen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Josué Brito 
Portavoz de VOX Vinaroz 
 

 

Juanfran Calvo, Concejal de 
Familia, Infancia y Juventud 

de Vinaroz

Mentirosos compulsivos
Manuel Villalta

El pasado 14 de diciembre 
tuve el placer de asistir como 
concejal de Familia, Infancia 
y Juventud de Vinaroz al XII 

Congreso Europeo de Familias Numerosas, 
organizado por la Red Europea de Municipios 
Family-Friendly de la que Vinaroz forma 
parte desde el mes de junio. Se trata de un 
evento financiado por el programa CERV 
(Ciudadanía, Igualdad, Derechos y Valores) 
de la Comisión Europea. 

La sede del evento fue Creixell (Tarragona) y 
el tema general de la jornada fue ‘Ciudades 
acogedoras, por una Europa solidaria’, bajo 
el que se expusieron buenas prácticas 
de municipios europeos, así como de la 
sociedad civil y conferencias de expertos 
en el área de familia como Valentí Arroyo, 
director general de prestaciones sociales de 
la Generalitat de Catalunya; Raúl Sánchez, 
secretario general de la Confederación 
Europea de Familias Numerosas; Emilia Tarifa, 
presidente de la Asociación de Familias 
Numerosas de Catalunya; y Eduardo Galicia, 
vicepresidente de la Federación Española de 
Familias Numerosas.

Cabe destacar la presencia de Regina 
Maroncelli, presidenta de la Red Europea 
de Municipios Family-Friendly, quien hizo 
extensa su felicitación a nuestra ciudad, 
Vinaroz, por adherirnos a la ‘network’ que 
preside. 

También participaron representantes de 
diferentes países como: Karl-Maria de Molina 
(Alemania), fundador de Family Valued; 
Tünde Fürész (Hungría), subsecretaria de 
Estado y responsable de Política Familiar 
y Demografía, así como Ilona Kaldonska, 
Cónsul de Polonia en Barcelona.

Para finalizar, se realizaron unas jornadas 
de formación sobre municipios y retos del 
siglo XXI a cargo de los representantes de 
los municipios de Alghero (Italia), Gdynia 
(Polonia) y Bacau (Rumania).

Desde la Concejalía de Familia, Infancia y 
Juventud que dirijo seguiremos apostando 
por poner a la familia en el centro de las 
políticas públicas, así como contribuyendo 
en la mejora de las políticas familiares en 
Europa desde el ámbito municipal, de 
la misma forma que damos mucha más 
presencia y visibilidad a Vinaroz a nivel 
europeo. 

La familia, en el centro 
de las políticas

Como se puede comprobar Esquerra Unida 
opina sobre algunos artículos de opinión 
publicados en la prensa local. Al mismo 
tiempo también podemos comprobar cómo 
en algunos se manifiestan como verdaderos 
mentirosos compulsivos.
Hace unos dias leímos el artículo de opinión en 
el que el Partit Vinaròs Independent, haciendo 
un descarado ridículo y con gran cinismo nos 
quiere hacer creer los supuestos motivos del 
por qué de la retirada de la Taula del Senia.
La opinión de Esquerra Unida sobre tal 
decisión es ni más ni menos que se han 
plegado dócilmente  a las exigencias de VOX 
y del Partido Popular. Que esa decisión haya 
sido tomada de forma conjunta, pues bueno, 
ha sido una bajada de pantalones de forma 
conjunta, para seguir manteniendo el sillón.
Según el PVI la Taula del Sénia en la última 
década no nos ha aportado casi nada. 
Bueno, pues en una década tiempo ha 
habido para hacer alegaciones, opiniones y 
reivindicaciones. Para más desfachatez, el PVI 
manifiesta que les duele a horrores tener que 
abandonar la Taula, pero que no quieren seguir 
haciendo “el panoli.” Según la RAE “panoli “ en 
valenciano es pan con aceite. El PVI con esas 
actuaciones y manifestaciones no llegan ni a 
eso. Son más bien unos falsos, oportunistas y 

mentirosos compulsivos.
Cierto es que el PVI fue uno de los principales 
artífices de su creación. Como también que el 
Partido Popular desde el minuto uno ha tenido 
el empeño de eliminarla, y ahora con la entrada 
de VOX en el Ayuntamiento con el mismo 
objetivo y con el consentimiento y apoyo del 
PVI se han salido con la suya.
En Esquerra Unida una cosa tenemos clara, 
que son libres y es democrático tomar las 
decisiones que entiendan que les interesan, 
pero que a los ciudadanos no nos quieran 
tomar el pelo y nos traten como a tontos, que 
tal decisión por mucho almax que se tome es 
imposible de tragar.
Pero si no queríamos caldo, tres tazas. Hace 
unos días, el representante de VOX también nos 
quería convencer del por qué de los motivos 
que les llevaron a desmarcarse y votar en 
contra de la moción sobre el Día Internacional 
contra la Violencia contra la Mujer.
Después de comprobar la política y actuaciones 
racistas, xenófobas, inhumanas, machistas... 
utilizadas por VOX, tanto en Vinaròs como en 
todo el Estado español, quedándose solos en la 
defensa de las políticas en favor de la defensa 
de la mujer, a quien pretenden engañar con sus 
mentiras y consignas, además de actuar como 
unos mentirosos compulsivos.

Descans de Nadal
La Redacció del Setmanari Vinaròs informa que per descans de Nadal 

la pròxima setmana no es publicarà el Diariet. 
El pròxim serà el 4 de gener de 2025

Bones festes!
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Sergi Castell Ferreres: Natació Adaptada – Or en 
1.500 metres, plata en 200 lliures, plata en 400 lliures 
al Campionat d’Espanya FEDDI. Plata en la Selecció 

Valenciana en les proves de 100 lliures, 50 braça, 100 
braça, 200 estils, relleus 4 x 100 i relleus 4×100 estils al 
Campionat d’Espanya FEDDI de Seleccions Autonòmi-

ques de Torrevieja del Juny / Or en 4×100 lliures i mixtes 
i sotscampió amb la Selecció Valenciana en el Campio-

nat d’Espanya IPC de Seleccions Autonòmiques

Vidal Valero Di Lorenzo: Press Banca Força i Potència 
(System Sport Vinaròs) – Campió d’Espanya de Força 
amb dos alçades amb 150 kg / Campió d’Europa en 

Press Banca Resistència Màster 2 Pesos Pesats.

Jordi Ribera Zaragozà: Natació Adaptada – 
Sotscampió amb la Selecció Valenciana en el Cam-
pionat d’Espanya IPC de Seleecions Autonòmiques

Carla Masip Gimeno: Atletisme Milla (Club Esportiu 
Vinaròs) – Sots Campionat Espanya de la Milla Femeni-

na (Albacete)

Guillem Segura Arnau: Triatiló (Club Triatló 
Vinaròs) – Subcampió d’Espanya Elit d’Aquatló 

per Equips.

Alvaro Urgellés Forcadell: Tenis taula adaptat (CO-
CEMFE Maestrat) – Campió Espanya Down Competició

Christian Beltrán Zaragozà: Tenis taula adaptat 
(COCEMFE Maestrat) – 2n classificat en el Campio-

nat d’Espanya.

Cristian Santiago Rodríguez: Tenis taula adaptat 
(COCEMFE Maestrat) – 3r classificat en el Campionat 

d’Espanya

Eric Llàtser Homs: Tenis taula adaptat (COCEMFE 
Maestrat) – 3r classificat en el Campionat d’Espanya.

Felipe Nicolau Dos Santos: Brasilian Jiu Jitsu (System 
Sport Vinaròs) – Campió Espanya / Categoria White 

Juvenil 2 + 99 kg /2º GI / 3º GI Absolut / 3º NOGI Absolut 
– Copa d’Europa /2º GI / 2º GI Absolut / 2º NOGI Absolut – 

Copa del Món /1º GI / 2º GI Absolut / 3º NOGI Absolut

Sergi Mora Barreda: Brasilian Jiu Jitsu 
(System Sport Vinaròs) – Campió Espanya / Ca-
tegoria White Juvenil  – 67 kg /3º GI / 2º NOGI / 
3º NOGI Absolut – Copa Eruopa – Categoria Ju-
nior / 2º GI – Copa del Món – Categoria Junior / 

3º GI / 3º NOGI

Gala 
de l’esport

L’Ajuntament entrega les medalles 
al mèrit esportiu

L’Ajuntament de Vinaròs va procedir el passat divendres 13 de desembre al Vinalab a la entrega de les medalles al mèrit esportiu. El tècnic d’esports municipal, 
Ignacio Chaler, va ser el presentador de l’acte, introduïnt un audiovisual amb imatges dels 26 esportistes més destacats de l’any. Durant l’acte també van inter-
vindre el regidor d’Esports, Lluis Adell, Guillem Segura com a un dels 24 guardonats i el vicealcalde Juan Amat. 

Adell va destacar que l’acte és un reconeixement 
a l’esforç, la dedicació i compromís de tots aquells 
i aquelles que amb el seu talent i constància, 
han dut el nom de Vinaròs a l’escenari més alt de 
l’esport, reconeixent també l’esforç de familia i en-
trenadors. També va tenir un petit record per Adol-
fo Chaler, ex jugador i entrenador del Vinaròs C.F, 
que va faltar recentment.  De la seua banda, Gui-
llem Segura, un dels premiats i portaveu de tots els 
guardonats. Segura ha felicitat als altres guanya-
dors del premi, assegurant que “som nosaltres qui 
sabem tot el sacrifici que hem fet per arribar aquí“. 
També va agraïr a totes les famílies i entrenadors, 
assegurant que “sense el seu treball no hagués si-
gut possible.
Finalment el vicealcalde Juan Amat va tancar l’acte 
amb la felicitació als guardonats. 

C.Roger/X.Flores
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Manuel Enrique Miralles López “El Barrendero”: Press 
Banca Força i Potència (System Sport Vinaròs) – Campió 

d’Europa Pesos Pesats Categoria 105 kg – Press Banca Força 
i Resistència / Campió d’Espanya Força i Potència amb 

rècord d’Espanya, 18 sentadilles amb 130 kg.

Juan Ripoll Ferreres: Tir d’Alta Precisió – Campió 
d’Espanya de Rifle 308 (distància 100m)

Sergi Barreda Popovic: Voleibol (Club 
Voleibol Vinaròs) – Campió Espanya Cadet 

Voleibol amb la Selecció Valenciana

Ruben Joaquin Ferreira: Brasilian Jiu Jitsu (System 
Sport Vinaròs) – Campió Espanya / Categoria White 

Master  – 80 kg /2º GI / 2º NOGI Absolut

Omar Guirao: Brasilian Jiu Jitsu (System Sport 
Vinaròs) – Copa del Món / 1º GI / 2º NOGI Absolut.

Juan Francisco Falcó Gil: Ornitología – Cam-
pionat Espanya / Campionat d’Espanya 1 plata 

i 2 bronzes / Campió Mundial Talavera De La 
Reina (Toledo) 1 or i 2 plates

Andrea Cabré Carceller: Atletisme 20 km Marxa (Club 
Esportiu Vinaròs) – Campiona d’Espanya de 20 km Marxa 

en la Categoria Màster 35 en el Campionat d’Espanya

Javier Bolumar Ortí: Padel – 3r Classificat 
al Campionat d’Europa de Pàdel / Campió 
Feat Promesas a Doha /3r Posició al Cam-

pionat d’Espanya de Menors.

Luz Altaïr Cid Castell: Tir amb Arc (Club de Tir Amb Arc 
Baix Maestrat) – Medall de bronze per equips junior en el 
Campionat d’Espanya a l’aire lliure / Medalla de bronze 

per equips junior de Sala amb la Selecció Valenciana

Ciprian Sebastian Vasile: Brasilian Jiu Jitsu (System 
Sport Vinaròs) – Copa Europa / 2 medalles de bronze – 

Copa del Món / 1 medalla de bronze.

Nel Miralles Palomino: Press Banca Força i Potència 
(System Sport Vinaròs) – Campió d’Europa de Força i Resis-
tència Press Banca Categoria Infantil / Campió d’Espanya 

Press Banca Categoria Infantil.

Sebastián Fabregat Carbó: Press Banca Força 
i Potència (System Sport Vinaròs) – Sotscampió 
d’Europa Junior de Press Banca Resistència.
Guillem Adell: Atletisme Marató (Club Espor-
tiu Vinaròs) – Campió d’Espanya Categoria 
Màsters 35 al Campionat Màsters Marató cele-
brat a Castelló.
Nicolás Sapena López: Pàdel – 3º al Campio-
nar Espanya Menors.
Jose Manuel Pérez Aicart: Pilot de cotxes. 
Campió d’Espanya d’energies alternatives / 
Campió del Món Energia Motorsport Games 
amb la Selecció Espanyola / 2º posició en els 
FIA Motorsport Games en Kàrting Endurance.

L’Ajuntament entrega les medalles 
al mèrit esportiu

Altres premiats 
que no van poder assistir:
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Las Escuelas Deportivas Municipales 
ya tienen mascota

Repte 10K

El primer premio del concurso de dibujo de la mascota de las Escuelas Deportivas Municipales 
fue para Aroa Aragüete Martínez del CEIP Misericòrdia. El segundo premio fue para Arlet 

Zueco Boix, del CEIP Assumpció y el tercero para Judith Blanco Ortí del CEIP Sant Sebastià

Bon Nadal!

Último trofeo del año para el Club Patinaje Artístico Vinaròs

Los días 30 de noviembre y 1 de diciembre 
algunas patinadoras de nuestro club se 
desplazaron a Almazora para participar en 
l Trofeo Navideño Piruetes. Estamos muy 
orgullosos del trabajo y esfuerzo que están 
haciendo para mejorar. 
Queremos resaltar las actuaciones de algunas 
de nuestra patinadora:

NIVEL 6
Lola Ferre primera clasificada 
NIVEL 4
Julia Royo segunda clasificada
Sara Querol tercera clasificada
NIVEL 2 
Rihanna Mate segunda clasificada 
Rihanna Vitelaru tercera clasificada 

        Nova victòria del nostre cadet que empata a punts per la 
segona plaça, però només un miracle podria donar el segon 
llarg oc als nostres per tindre el gol-average perdut amb el 
Castelló.  El nostre sénior rebia al líder, el Florida Catarroja, 
però van ajornar el partit per raons òbvies.

Cadet masculí N 2 grup D
JOHEMARA SERVICIOS C.BM. VINARÒS. 24

Arroz más de Valero Alto Palancia 5

Club Balonmano Vinaròs
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Repte 10K El Repte 10K Vinaròs us destija Bon Nadal i un pròsper 2025

Gràcies per la col·laboració de la perfumeria Tess

Els 4 runners més veterans del Repte 10K, 
Toñi, Montse, Félix i M.Carmen

El Repte 10K a la cursa Tombatossals de Castelló

Bon Nadal!
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Dinar de Nadal dels fondistes del Club Esportiu Vinaròs

Aquest cap de setmana es va celebrar la presen-
tació dels equips de la temporada 2024-25 del CV 
VInaròs, que es va realitzar després del partit de 1ª 
Nacional al Pavelló Municipal.
El club, que va creixent cada any, compta aquesta 
temporada amb un total de 17 equips entre fede-
rats i no federats que van des de la categoria aleví 
fins a sènior. 
Els equips amb què compta el club son: aleví fe-
mení, aleví masculí,  infantil femení (A, B, C i D), 
cadet masculí, cadet femení (A, B, C i D), juvenil fe-
mení (A i B), juvenil masculí, sènior femení i sènior 

masculí A i B.
A més, des del club volem agrair el suport a tots 
els patrocinadors que ens recolzen, ja que sense 
tots ells no seria possible tot aquest creixement.
Pel que fa a la part esportiva, els sèniors de 1ª 
Nacional mantenen la seva ratxa de victòries i se-
gueixen invictes, tant a casa com fora. Els vinaros-
sencs s’enfrontaven aquest cap de setmana al ADV 
Miguelturra, cinquè a la classificació.
En una jornada especial per al club per la celebra-
ció de la presentació dels equips que conformen 
el club, els de Vinaròs no volien perdre la seguida 

de sumar en un ambient increíble i un Pavelló ple 
d’aficionats. Amb una gran actitud i concentració 
des de l’inici del partit, els locals van tancar el pri-
mer set amb un parcial ajustat de 25-23.
Tot i això, els de Miguelturra no ho van posar fàcil 
en cap moment i el segon set es va disputar fins al 
27-25, que finalment va caure per als de Vinaròs. 
Ja al tercer set, la grada va animar a l’equip local 
i els va donar la confiança per tancar el tercer set 
(25-17) i el partit, sumant així 3 punts més que els 
permeten agafar distància respecte al segon a la 
classificació.

Presentació de la temporada 2024-25 del Club Voleibol Vinaròs
Voleibol

Futbol

El sábado en la ciudad deportiva de Vinaròs, se jugó el partido de la liga vetera-
nos con los 2 primeros equipos de la liga, el Vinaròs CF y la Rapitenca, separados 
por solo 1 punto. 
El partido empezó vibrante por lo importante del partido y con varias ocasiones 
se fueron al descanso con empate a 0. Ya en la segunda parte un gran disparo 
de Luna desde fuera del área adelantó a los langostineros, que pudieron hacer el 
segundo desde el punto de penalti, pero una gran parada del arquero rapitenc 
en 2 ocasiones, hizo que el resultado no se moviera y así colocando a los vetera-
nos del Vinaros CF en primera posición y con una ventaja de 2 puntos sobre sus 
perseguidores. Este fin de semana les toca un difícil desplazamiento a Tortosa.

Veteranos Vinaròs CF
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Murena groguencaAndrés Albiol

Retorno a la 
normalidad 

pesquera para 
Navidad

PARTES ESTADÍSTICS PESQUERS PER MODALITATS I ESPÈCIES DEL MES  DE NOVEMBRE DE  L’ANY 2024 (i III)

PEIXOS
MOL·LUSCOSCRUSTACIS

En castellà li diuen morena de Madeira. 
Científicament és Gymnothorax maderensis. 
Peix de l’ordre dels Anguiliformes i de la família 
dels Murénids. D’aspecte serpentiforme, 
comprimit lateralment a partir de l’anus 
cap al final. Cos musculós. Cap massiu, curt i 
ogival. Musell rom. El primer parell d’orificis 
nasals són tubulars, i el segon amb una sortint 
protuberància. Clivelles branquials reduïdes a 
un foradet. Boca ampla. La pot tancar i arriba 
darrere de l’altura dels seus xicotets ulls. Dents 
agudes, caniformes i serrades en una filera, 
per a tindre 20 la mandíbula superior i 36  la 
inferior. Hi ha dentició en el vómer, i fins i tot 
en el paladar té altres dentetes còniques que 
subjecten a la presa perquè no escape quan 
obri la cavitat bucal. Posseïx 155 vèrtebres. 
En la cua se li acumula el seu sistema nerviós. 
Talla 1 m. Sense aletes P ni V. La llarga D 
que comença en el clatell, s’unix amb l’A en 
l’extrem cap arrere donant lloc a una aparent 
C. Pell gruixuda, sense escates, però proveïda 
de mucus segregat per molts porus. De color 
verd clar i fons groc. El ventre més aclarit. 
Després de la fresa ous al corrent que fan 
eclosió en larves. Als 2 anys es convertiran en 
adultes. Solitària. Preferix clivelles rocoses per 
50 a 300 m de profunditat. Menja cefalòpodes, 
peixos i carronya. Antany era molt cotitzada 
molt per a menjar. Carn blanca. La seua sang 
és tòxica si s’inocula al nostre sistema sanguini, 
però desapareix el seu efecte després de la 
cocció. Es captura amb palangre. No es rendix 
i lluita retorçant-se. Tarda a morir. La seua 
mossegada t’esberla com un ganivet i s’infecta 
ràpid la ferida.

Comenzó la semana con 
unas aguas tranquilas que 
dejaban faenar las cinco jor-
nadas hábiles a las embarca-
ciones. De momento toda la 
flota de las distintas modali-
dades que están operativas 
salieron a pescar, a pesar 

que el viernes hubo  viento del noroeste, para capturar las normales especies de esta época del año, 
en especial nuestro emblemático crustáceo rey. Y las cotizaciones en lonja sufrían altibajos de cara a 
las navidades y finales de año. La pesca de arrastre, los siete bous desembarcaron a diario gran varie-
dad de pescados y mariscos, como langostino, gamba, calamar, pez de S. Pedro, pescadilla, salmonete, 
rape, peluda, móllera, galera, caballa, jurel, pagel, morrallas, etc. El cerco, la traíña está guardando los 
dos meses de veda.
Los artes menores, las barquitas trasmalleras, dos calaron las redes cerca de la costa a la sepia. Una al 
mabre. Una a la letxa y jurela. Y tres al lenguado, rombo y raya. El palangrillo costero, una barca pilló 
con este arte de anzuelos dorada y pargo.  Y la recolección de pulpo roquero con cadufo, dos barcos 
subastaron ejemplares de 2 a 4 kg.

Seitó (Boquerón)                           2.495 kg 
Escrita (Ratjada, Raya)                     110
Xuxo (Pez obispo, Manta)              111
Besuc (Aligote, Besugo)                 210
Voga i Xucla (Boga/Picarel)           321
Rallat (Bonito)                                        1
Llampuga (Lampuga)                          3
Cavalla (Verat, Verdel)                 1.571
Congre (Zafio, Congrio)                  186
Gall (Pez de San Pedro)                     85
Orá (Muixarra, Dorada)               1.624
Mussola (Escualo, Cazón)                   4
Móllera (Fanéca)                            1.101
Gallineta (Cabracho)                            7
Sorell (Chicharro, Jurel)               5.436
Asparrall (Raspallón)                    1.485
Palá (Lenguado, Palaia)                  900
Sarg (Breado, Sargo)                       147
Lliri (Anjova, Lirio)                              86
Llobarro (Róbalo, Lubina)                23

Mabre (Herrera)                           301
Aranya (Salvariego, Araña)       340
Paigell (Breca, Pagel)               6.263
Peluda (Solleta)                            298
Peix espasa (Emperador)        5.612
Lluç (Pescadilla, Merluza)       7.185
Rap (Pejesapo, Rape)               1.310
Aspet (Espetón)                            453
Juriola (Lucerna, Rubio)             465
Moll (Salmonete)                      8.177
Morralla (Serrano, etc.)           1.094
Sardina (Sardinilla)                      670
Mero (Cherna)                                 11
Letxa (Serviola, Pez limón)          63
Bacoreta (Sarda, Bacora)              24
Sorella (Jurel real)                        110
Llissa (Mújol, Lisa)                        992
Pagre (Hurta, Pargo)                       4
Bisso (Estornino)                            70
Gatet (Pintarroja)                           22
Roncador (Roncón)                       86   
Rata (Miracielo)                            166

Palometón (Palometa)               132
Tigre (Lenguado portugués)      24
Corva (Corvallo)                           152
Saboga (Sábalo, Alosa)                17
Dèntol (Sama, Dentón)                61
Palomida (Palometa blanca)        2
Morruda (Sargo picudo)                3
Vidrià (Mojarra)                            206
Salpa (Saupa, Salema)                 47
Rom (Rèmol, Rombo)                  13
Palaí (Acedia)                                  35
Marlí blanc (Marlin)                      50
Trotllo (Romerillo)                         14                                                                                                                                               
                                                       ______
                            Sub-Total…. 50.377

Cranc blau (Cangrejo azul)            54
Cranc de sopa (C. de paleta)         40
Escamarlà (Garagan, Cigala)           1
Gambó rosat (Llagostí café)          33
Llagostí (Langostino)                 2.906
Galera (Estomatoideo)              3.157
Llagosta (Langosta)                           7
Castanyola (Cigarra de mar)            3
Gamba(Camarón,Quisquilla)   2.252
                                                         _____
                                 Sub-Total… 8.452

Calamars (Chipirones)           975
Sepió punxa (Choquito)      20
Canana (Volador, Pota) 165
Sèpia (Choco, Jibia)     3.229
Polp roquer(Pulpo roquero) 3.594
Polp blanc (P. blanco)       12
Polp mesquer (P. almizclado) 304
Polpa (Pulpón)                      4
Caragol punxent (Cañailla)      73
Llonguet (Holoturia)          1
                                          ______
                   Sub-Total….8.376

TOTAL EXTRACCIÓ…67.205

Los arrastreros ya pescaron normal
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TAULER MUNICIPAL

 

Exp. 1804/2024

TASA MEMU2024-2

Tesorería / FFG / im

ANUNCIO

Por Decreto de Alcaldía de fecha 7 de noviembre de 2024 con n.º 2024-4076 se procedió a la 

aprobación  del  padrón  de  la  tasa  del  mercado  municipal  del  segundo  semestre  de  2024, 

determinándose  asimismo  la  exposición  de  las  mismas  en  el  Tablón  de  Anuncios  del 

Ayuntamiento y en el BOP.

El  período voluntario  de pago de dichas tasas será  del  2  de diciembre de 2024 al  31 de 

diciembre de 2024.

Los recibos domiciliados recibirán el cargo en cuenta a partir del día 15 de diciembre de 2024.  

El  resto recibirán en su domicilio  carta de pago para realizar  ingreso en cualquiera de las 

formas allí indicadas.

Lo que se hace público para su general conocimiento.
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ANUNCI D'INFORMACIÓ PÚBLICA

MODIFICACIÓ PUNTUAL Núm. 39 DEL PLA GENERAL DE VINARÒS

Expedient:4170/2017

Per Decret núm. 2024-4482, de data 04/12/2024, l'Alcaldessa de l'Ajuntament de Vinaròs ha resolt  
sotmetre a un tràmit d'informació pública la proposta de modificació puntual núm. 39 del PGOU de 
Vinaròs  presentada  en  data  29/11/2024  (registre  d'entrada  núm.  14187),  per  la  mercantil 
FRANCISCO GIL COMES, S.L, el contingut del qual assumeix aquest Ajuntament ja que respon a 
l'interès públic municipal, i que ha sigut informada favorablement per l'arquitecta municipal en data 
30/11/2024..

Durant el termini de 45 dies hàbils, a comptar des de l'endemà de la publicació del corresponent  
anunci en el DOGV, qualsevol persona física o jurídica pot consultar el document en la pàgina web  
municipal:
 

https://urbanisme.vinaros.es/ca/contenido/documents-en-exposicio-publica

O bé presencialment, en les dependències d'Urbanisme de l'Ajuntament de Vinaròs (edifici El Pirulí, 
(Pl. de Sant Telm, 5- 1a planta), en horari d'atenció al públic (9.00 a 14.00 h), així com, formular les  
al·legacions i consideracions que s'estimen oportunes.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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ANUNCIO DE INFORMACIÓN PÚBLICA

Expediente n.º: 9092/2024

Por  Decreto  n.º  2024-4059,  de  fecha  05/11/2024,  la  Alcaldesa  del  Ayuntamiento  de  Vinaròs  ha 
resuelto someter al trámite de información pública el Programa de Actuación Integrada para el 
desarrollo  de  la  Unidad  de  Ejecución  residencial  en  suelo  urbano  UE2R09,  elaborado  por 
encargo municipal, y suscrito en fecha 05/11/2024 por el arquitecto Juan A. Quijano González y el 
abogado Christian Fabregat  Beltrán,  y  que ha sido supervisado de conformidad por la  arquitecta 
municipal.

Durante el plazo de 45 días hábiles, a contar desde el día siguiente a la publicación del anuncio en 
el  DOGV,  cualquier  persona  física  o  jurídica  podrá  consultar  el  documento  en  la  página  web 
municipal:

https://urbanisme.vinaros.es/ca/contenido/documentacio-exposicio-publica

O bien presencialmente, en las dependencias de Urbanismo del Ayuntamiento de Vinaròs (edificio El  
Pirulí, (Pl. de Sant Telm, 5, 1ª planta), en horario de atención al público (9:00 a 14:00 h), así como,  
formular las alegaciones y consideraciones que se estimen oportunas.

Vinaròs, 08/11/2024.- El concejal de Urbanismo, Lluís Adell Pla.
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30 premis de 100€
Conselleria d’Innovació,
Indústria, Comerç i Turisme

2024Bon
Nadal
Bon
Nadal
Bon
Nadal
Bon
Nadal

VinaròsVinaròsVinaròsVinaròs

SortegemSortegemSortegemSortegemSortegem

OBRIM 
22 de desembre

i 5 de gener
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E L  D I A R I E T ESQUELESVinaròs
ESQUELES

OFERTA ESPECIAL REIS 2024
Col·lecció Antinea: llibres Vinaròs i comarca valorada en   3.000 € ... 50% de descompte

Col·lecció Antinea: llibres  Vinaròs i comarca valorada en  1.500 € ... 30% de descompte

Col·lecció Antinea: llibres  Vinaròs i comarca valorada en      750 € ... 20% de descompte
      
                                      +info: 722 38 50 17 whatsapp / tel.: 964 45 00 85 

Pl. Jovellar, 15  - VINARÒS     Tel.: 964 45 17 38 - 

WhatsApp 682 52 37 93

Sempre les últimes 
novetats!
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Parròquia Arxiprestal de l’Assumpció:  Laborals: 9.00 i 
19.00 h  Dissabte: 9.00, 19.00 h.  Diumenge: 9.00, 
12.00 i 19.00h. 

Convent Divina Providència: 
Laborals: 19.00 h. Festius: 10.30 h.

Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30h. 
Dissabte: 8.30 i 19.30. Diumenge: 9.00, i 19.30h

Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)

El Carme dels Mariners: Diumenge: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. 
Diumenge: 10.00 h

Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 
h, Dimarts estudi bíblic: 20 h 

Església La Roca (N-340a 85A): Diumenge: 11 h

HORARI DE MISSES

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

Ajuntament
Aigües de Vinaròs
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)
Biblioteca
Casal Jove

Contribucions
Cultura
Creu Roja Vinaròs
Recollida d’estris voluminosos
Emergències
Escola d’Art
Escola de Música

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas
Guàrdia Civil
Hisenda
Hospital (centraleta i habitacions)
Hospital (cita prèvia)
Infodona
Informació i Turisme
INSS (Seguretat social)
ITV
Participació Ciutadana
Patronat d’Esports
Patronat de Turisme
Policia Local
PROP
Ràdio Taxi Vinaròs
Recollida d’animals perduts
Registre civil
Registre de la propietat
SERVEF (Oficina d’ocupació)
Serveis Socials
Vinataxi

Cerrajero 24h ·  Vimar
OMIC

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes 
Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat” 

Gas butà

016
674 700 700

964 40 77 00
964 40 77 67
964 47 75 00
964 45 57 57
964 45 95 90
964 40 03 14

 964 45 47 52
 964 40 77 06

               964 45 94 64    
 964 40 78 03

112
964 45 38 02
964 45 62 03

964 40 11 11
964 40 71 40
964 40 22 11
964 47 70 00
964 47 71 60
964 45 64 52
964 45 33 34
964 45 13 50
964 40 13 37
900 50 63 76
964 45 46 08
964 45 52 53
964 40 77 04

964 456 234 / 012
964 45 51 51
964 45 00 07
964 45 28 77
964 45 18 14
964 45 05 16
964 45 00 75
600 600 333

667 60 70 86
964 40 77 00

964 40 56 15
964 40 74 93
964 45 11 24

         TRENS  VINARÒS-VALÈNCIA        VINARÒS-CASTELLÓ

AUTOBUSOS

CATÍ    

ANROIG

XERT

SAN MATEU

CANET

LA JANA

TRAIGUERA

SAN JORDI

VINARÒS

8:15

8:25

8:30

8:45

9:00

9:10

9:15

9:20

9:45

17:30

17:20

17:15

16:55

16:45

16:35

16:30

16:25

16:00

CATÍ - VINARÒS

LUNES, MIÉRCOLES Y VIERNES no festivos

*resto de días sin servicio

VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 24/09/20

E L  D I A R I E TVinaròs

DILLUNS, DIMECRES I DIVENDRES 
NO FESTIUS

La resta de dies sense servei
POBLACIÓ ANADA TORNADA
CATÍ 8:15 17:30
ANROIG 8:25 17:20
XERT 8:30 17:15
SANT MATEU 8:45 16:55
CANET 9:00 16:45
LA JANA 9:10 16:35
TRAIGUERA 9:15 16:30
SANT JORDI 9:20 16:25
VINARÒS 9:45 16:00

CATÍ-VINARÒS

URBÀ VINARÒSFARMÀCIES DE GUÀRDIA
La Farmacia de guardia realizará un turno de 24h (de 9.00h a 9.00h). Entre 

las 24h y las 8.00h, únicamente se realizarán dispensaciones con receta 
médica y se deberá llamar a la Policía Local al 964 40 77 04

21 desembre FERRER Pl.Sant Antoni 34

22 desembre ROCA C/Sant Francesc 6

23 desembre GUIMERÁ  Plaça Església

24 desembre ADELL P.Picasso/Pius XII

25 desembre SANZ C/Pont 87

26 desembre VALLS Av. Fco J.Balada 24

27 desembre LÓPEZ Sant Francesc 103

TELÈFONS D’INTERÉS

URBANO VINARÒS
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8:10
9:15
9:55
11:05
11:45
12:55
13:35
14:45
15:25
16:35
17:15
18:25
19:05
20:15

 ZONA NORTE-VINARÒS
7:30
8:30
9:35
10:15
11:25
12:05
13:15
13:55
15:05
15:45
16:55
17:35
18:45
19:25
20:35

7:50
8:50
10:35
12:25
14:15
16:05
17:55
19:45

8:00
9:00
10:50
12:40
14:30
16:20
18:10
20:00

VINARÒS - ZONA NORTE

VINARÒS - ZONA SUR
 ZONA SUR-VINARÒS

9:10
9:50

11:00
11:40
12:50
16:40
17:20
18:30

9:30
10:10
11:20
12:00
13:10
17:00
17:40
18:50

VINARÒS - ZONA NORTE
 ZONA NORTE-VINARÒS

 ZONA SUR-VINARÒS
VINARÒS - ZONA SUR

10:30
12:20
18:00

9:00
10:45
12:35
16:30
18:15

HORARIOS ACTUALIZADOS A 24/09/20
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       VINARÒS-CASTELLÓ

agenda

      VALÈNCIA-VINARÒS CASTELLÓ-VINARÒS

 

MORELLA

XERT

SANT MATEU

CANET LO ROIG

LA JANA

TRAIGUERA

SANT JORDI

VINARÒS

 

08:00

08:30

                 08:45 (ENLACE)

09:00

09:10

09:15

09:20

09:45

 

 

17:40

17:15

                 16:55(ENLACE)

16:45

16:35

16:30

16:25

16:00

MORELLA - VINARÒS

LUNES, MIÉRCOLES Y VIERNES no festivos

*resto de días sin servicio

VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 14/01/2021

VINARÒS-BARCELONA

BARCELONA-VINARÒS

AUTOBUSOS
El Setmanari Vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
Es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’  Autos Mediterráneo i Renfe

Horaris cap de setmana i festius



caixa
vinaròs

US DESITJA UN 

BON NADAL 
I UN PRÒSPER 

2025


